
Interjú
A hideg, esős időjárás be-
köszöntével újra fókuszba
kerül városunkban is a haj-
léktalanság. A közvélemény
sokféle módon közelíti
meg a problémát, az érzel-
mek széles skálán mozog-
nak, akár indulatot is kivált
a hajléktalanok ügye. Erre
példa lehet a Ceglédi Pa-
noráma Fórumán egy olva-
sói bejegyzés is a témában.
Az aktualitásokról Szlankó
Andreát, a Magyar Vörös-
kereszt által fenntartott
ceglédi hajléktalanszálló
vezetőjét kérdeztük.

- Hogyan készülnek fel az idei
szezonra a szállón és az utcai
munkában?
Intézményünkben négy szol-
gáltatás található: nappali me-
legedő (40 fő), éjjeli menedék-
hely (26 + 7 fő), átmeneti szál-
lás (10 fő), illetve az utcai
gondozó szolgálat. A téli idő-
szak nem újdonság az intéz-
mény életében, de mindig

nagy terhet jelent az intéz-
mény dolgozóinak és lakóinak
egyaránt. Ebben a november
1-től április 30-ig tartó inter-
vallumban plusz 7 főt tudunk
elhelyezni az éjjeli menedék-
helyen matracokon az alap 26
főn kívül, ennyire szól a mű-
ködési engedélyünk.
Kollégáimmal minden alka-
lommal felkészülten várjuk a
krízisidőszakot, előre bekészí-
tett matracokkal, plusz plédek-
kel, több higiéniás termékkel,
több élelemmel, ruhával. Ez idő
alatt szükséges a teafőzés is,
amit lakóink nagyon szeretnek.
Sajnos, nem mindenki igényli
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Égi jelek
CEGLÉDRŐL IS SZABAD SZEMMEL
látszott vasárnap este a sarki
fény, amit több olvasónk meg-
örökített és megosztott velünk.
A különleges jelenséget ország-
szerte láthatták naplemente után.

Idén 10. alkalommal tűnt fel a
sarki fény, de sosem volt még
ennyire erős, csodás - írja az
Időkép.hu.
OKTÓBER UTOLSÓ NAPJÁN szin-
tén naplementekor különleges
szivárványban gyönyörködhettek
Cegléd lakói.

Találkozások a Ceglédi Adventen
z elmúlt évtizedben a ceglédiek már
hozzászokhattak, hogy az év utolsó hó-
napjára közösségi színtérré alakul a vá-
ros Szabadság tere. Olyan találkozások
helyszínévé, ahol lehet egy jót beszél-
getni, illik közösen fát díszíteni, forralt

bort főzni, bejglireceptet cserélni…
Valamikor a 2010-es évek környékén feltűnt a téren egy
hatalmas fedett jégpálya, mely köré vásár szerveződött,
majd a következő évben már néhány színpadi program-
elemmel is kiegészült. Ahogy teltek az évek, úgy gazda-

godott a tér decemberi programkínálata. Évről évre ki-
sebb és nagyobb sztárokat köszönthettünk a Ceglédi Ad-
vent színpadán. A színpad melletti melegedő sátorban
gyerekprogramokkal bővült a repertoár. Aztán a sátort
egy szép, fényfűzérekkel díszített faházra cserélték,
avagy létrejött a Manóműhely. A fedett jégpályát felvál-
totta a nyitott pálya, és kinyílt a tér, melyen a kivilágított
Református Nagytemplom ad páratlan hátteret e moz-
gást kedvelőinek. A színpadi programok mellett egyre

a
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Interjú

az intézmény szolgáltatásait a kihűlés veszélye el-
lenére sem. A hajléktalanság egyik velejárója a tár-
sadalmi normákkal, szabályokkal való szembe he-
lyezkedés, hárítás, az intézményellenesség. Ezek az
attitűdök felerősödnek azoknál a személyeknél,
akik már évek, esetleg évtizedek óta élnek fedél
nélküliként. Mindehhez hozzájárul még az alkal-
mazkodási képesség részleges, vagy teljes hiánya,
az erős énközpontúság, és többségében valamely
szenvedélybetegség (általában alkohol. vagy
gyógyszerfüggőség).
Az ő segítésük a fő feladata az utcai gondozó szol-
gálatnak, 2 fő kollégával és egy szolgálati gépko-
csival. Ellátási területük 14 környékbeli település-
re terjed ki. Május 1-től október 31-ig munkanap-
okon 08-16 óráig, november 1-április 30-ig 14-22
óráig igyekeznek kollégáink felkutatni és segíteni
az utcán, vagy lakhatásra alkalmatlan épületré-
szekben, elhagyott tanyákon, földbe vájt bunkerek-
ben életvitelszerűen tartózkodókon.
Fő feladatuk a már ismert utcán élők segítése (tanács-
adás, segítő beszélgetés, ruha-, iratpótlás, szociális el-
látórendszer ismertetése, az ellátási lehetőségek igény-
bevételi lehetőségeinek számba vétele), alapvető szük-
ségleteik kielégítése (kenyér, konzerv, hideg élelem,
plédek, esetleg matracok, takarók biztosítása), az ellá-
tási területükhöz tartozó településeket járva új kliensek
felkutatása, lakossági, vagy egyéb jelzésre a rászoruló
felkutatása, a további teendők megvitatása, illetve
olyan, bizalomra épülő kapcsolat kialakítása a kliens-
sel, amely lehetővé teszi, hogy a gondozási folyamat
végén az illető bekerüljön egy neki megfelelő, őt ellátó
intézménybe. Ez a feladat nagyon nehéz, hisz az utcán
élők többsége nem véletlenül választotta a hajléktalan-
ságot életformául, nehezen, vagy egyáltalán nem fo-
gadnak el intézményi kereteket, hivatalos segítséget.
Intézményünk nem rendelkezik hatósági jogkörrel, így
amennyiben az utcán élő nem kíván intézményi szol-
gáltatást igénybe venni, azt a kollégáknak el kell fo-
gadnia. Ebben az esetben egy nyilatkozatot íratnak alá
a segítséget elutasítóval, hogy saját döntése alapján kí-
ván továbbra is az utcán tartózkodni.
- Mennyi férőhelyük van még? Van-e túljelentkezés?
- A férőhelyszámunk elméletben naponta változhat,
hiszen az éjjeli menedékhely szolgáltatásai egy nap-
ra vonatkoznak, s amennyiben az igénybe vevő
nem jelzi, hogy továbbra is szüksége van a szolgál-
tatásra, a helyét megüresedettnek tekintjük, és új je-
lentkező esetén azt kiadjuk. A gyakorlatban az in-
tézmény családias jellegénél fogva ez egy kicsit
másképp alakul. A mi intézményünkben a nappali
melegedő szolgáltatását igénybe vevők többsége
veszi igénybe az éjjeli menedékhely szolgáltatásait
is. Annak, hogy egy épületen belül található meg a
két szolgáltatás, megvannak az előnyei és a hátrá-
nyai. Az igénybe vevők részéről egyik előnye az,
hogy reggel 8-kor, amikor bezár az éjjeli menedék-
hely, nem kell akár több kilométert gyalogolniuk a
nappali melegedőhöz, mint más városokban. Szak-
mailag is nagy előny, hogy a kétféle szolgáltatást
igénybe vevők gondozása egymásra épülhet, a szo-
ciális segítők ismerik az ellátottakat, így könnyebb
a bizalmi kapcsolat kiépítése. A hátránya viszont
az, hogy sokan bentlakásos intézménynek könyve-
lik el intézményünket mind az ellátottak, mind a kí-
vülállók, pedig ez egy teljesen más ellátási forma.
Visszatérve a férőhelyszámra: ebben a hűvösebb
időszakban egyre többen keresik fel az intézményt
olyanok is, akik egyébként életvitelszerűen az utcán
tartózkodnak. Október hónapban több jelentkezőt is
el kellett utasítanunk, helyhiány miatt. Számukra
két lehetőség van: november 1. után érdeklődnek és
igénybe veszik a plusz 7 férőhely valamelyikét,
vagy másik intézménybe jelentkeznek.
A tapasztalatok azt mutatják, hogy időnként több
férőhelyre is szükség lenne, de az épület mérete
sajnos, erre nem ad lehetőséget, a törvényben és a
működési engedélyben meghatározott létszámnál

nem tudunk több rászorulót fogadni. Kivételt ké-
pez ez alól a Vörös Kód időszaka, amikor bárkit
befogadunk, tekintet nélkül akár ittasságára is, ami
ellentmond az intézmény Házirendjében foglal-
taknak, de az élet védelme felülír minden szabályt.
Ezzel kapcsolatban is voltak már negatív tapaszta-
lataink, mert néhányan úgy gondolták, visszaél-
hetnek a helyzettel, és reggel hányást és ürüléket
kellett takarítanunk.
- Ki az, aki bekerülhet a hajléktalanszállóra és mi-
lyen viselkedés az, ami kizáró ok?
- Az intézménybe minden 18. életévét betöltött,
cselekvőképes, önellátó személy jelentkezhet
(gondnokság alatt lévők a gondnokuk közbenjárá-
sával), aki rendelkezik 3 napnál nem régebbi bőr-
gyógyászati igazolással, hogy nincs fertőző beteg-
sége, illetve fél évnél nem régebbi tüdőszűrővel.
A szolgáltatások valamelyikét igénybe vevőnek tu-
domásul kell vennie, hogy egy intézménybe jelent-
kezik, amely rendelkezik Házirenddel, szabályokkal.
Minden jelentkező aláírásával igazolja, hogy megis-
merte és tudomásul veszi a Házirendben foglaltakat:
a lehetőségeket, kötelességeket, szankciókat.
Szociális szakemberként tisztában vagyunk vele,
hogy a legtöbb igénybe vevő alkoholproblémával
küzd, akitől nem lehet megvonni teljes mértékben
az alkoholt egyik napról a másikra, hiszen az sú-
lyos, akár halálos következményekkel járhat. Erre
csakis egészségügyi intézmény lehet jogosult
gyógyszeres kezelés és orvosi megfigyelés mellett.

Ezért a mi intézményünk nem zéró toleranciával
működik, sok más hasonló jellegű intézménnyel
szemben. Az intézmény területén ugyan tilos az
alkoholfogyasztás, de a Házirendben meghatáro-
zott 0,6 %-os alkoholszint alatt be lehet jönni. Ha
ennél magasabb értéket mutat a szonda, a szolgá-
latos kolléga kiküldi a lakót egy-két órára, míg
csökken az alkoholszint. Természetesen az adott
helyzetet rugalmasan kezeljük, a döntés függ az
eltérés mértékétől, a személy viselkedésétől, idő-
járási viszonyoktól.
A Vörös Kód időszakától eltekintve nem veheti
igénybe szolgáltatásainkat kitiltott személy a kitil-
tás időtartama alatt.
Kitiltásra mindig team-döntés után kerül sor. Az
okok között többnyire lopás, agresszív, tiszteletlen
viselkedés, épületben történő dohányzás, szándékos
károkozás, az intézmény többi lakójának kihaszná-
lása, megkárosítása szerepel.
Intézményünk kizárólag szociális munkát végez,
ápolási feladatokat nem lát el, így nem önellátó sze-
mélyeket sincs módunkban fogadni.
- Mire lenne szükség az idei szezonban, akár la-
kosság részéről felajánlásként?
- A mai nehéz gazdasági helyzettel napi szinten
meg kell küzdenünk mindnyájunknak. Mi intéz-
ményként is tapasztaljuk, hogy a néhány kitartó tá-
mogatónk mellett csökken az adományok száma. A
minket fenntartó Pest Vármegyei Szervezetnek és
Cegléd Város Önkormányzatának segítségére min-
den esetben számíthatunk, de szezonális (jelenleg
téli), használható ruhákra (mosható téli kabátok,
nadrágok, pulóverek, pólók, alsóneműk), cipőkre,
tartós élelmiszerre (olaj, zsír, tészta, rizs, konzer-
vek, édesség, gyümölcs, tea, citromlé, cukor) min-
dig szükség van.

>>> Folytatás az 1. oldalról >>>

több, visszatérő jótékonysági és közösségi programokon vehetett részt
az arra látogató. Szép lassan kialakult a Ceglédi Advent mai arculata, ami
mindig kínál újat, de mégis mindig ugyanaz: a tér, ahol jó együtt lenni.

Közép-Európa legnagyobb református
templomának tornyából ereszkedő Mikulás

Détári-Lukács Ágnes, a szervező Kossuth Művelődési Központ NKft.
ügyvezetője így emlékszik vissza a 2014-es, első mikulásereszkedésre:
„Hatalmas eksztázisban voltunk, amikor elsőnek élhettük át közösen ezt
a nem mindennapi manővert a téren. Remegtünk, mi szervezők is a tö-
meggel együtt sikoltoztunk.” A lelkesedés azóta sem csökken ezen ad-
venti programelem iránt. Nemcsak a gyerekek és szüleik jönnek ki dec-
ember 5-én este a térre, hanem ott és együtt várakozik, együtt örül min-
den generáció.

Közösségi programok és jószándékú adományozás
2014-ben Farkas Katalin nyugalmazott népművelő adta az ötletet, amely
alapján elindították a szervezők az alkotókat, családokat, baráti társasá-
gokat, munkahelyi csapatokat megszólító kezdeményezést, a karácsony-
fadíszítő versenyt. A karácsonyi ünnepekhez kötődő hagyományok fel-
elevenítése, éltetése mellett, a közös együttlét és ünneplés a cél. Egyre
nívósabb és különlegesebb, kizárólag kézzel készült díszek kerülnek fel
a fákra, melyekre aztán az ünnep közeledtéig szavazhat a közönség. A
gondosan feldíszített fákat szenteste előtt, a legnagyobb körültekintés-
sel, inkognitóban kapják meg az arra rászoruló nagycsaládok, akikhez
majd a karácsonyfa alá a cipősdoboz akcióból összegyűlt csomagokból
is kerül. A karácsonyi cipősdoboz akció egy angol kismamától indult,
aki látva a világégés utáni állapotokat, és megsajnálva a borzalmakról
mit sem tehető gyermekeket, összecsomagolta ajándékát egy cipős-
dobozba, és elküldte egy szegény gyermeknek. Nem sejthette, hogy
egyszerű, de nemes tettét milliók követik majd, és hogy a cipősdobozba
zárt szeretet áttör határokat, és mozgalommá fejlődik. Ahogy fejlődött
a Ceglédi Advent szervezőinek kezdeményezésére városunkban is.

Forraltbor, valamint bejgli- és zserbókészítő verseny
Az advent egy közösségi ünnep, a tér ilyenkor úgy is mondhatnánk,
hogy egy kis adventi falu, ahol illik recepteket cserélni, közösen
forraltbort főzni. E két verseny immár évről-évre a Ceglédi Advent el-
maradhatatlan része. Szenzációs otthon sült házi süteményekkel érkez-
nek a versenyzők. A háromtagú, szakmaiságot, hagyományt és a belé-
jük sült ízeket vizsgáló zsűri döntése után a finomságokat a téren lévő
közönség fogyasztja el. A forraltbort a vendéglátók és civil közösségek
együtt főzik a fa körül. Az ízek, illatok és a jó hangulat belengi a teret.

Kuriózum Cegléd karácsonyfája
Éveken keresztül dobozok lógtak fényes papírba, ünnepi díszbe öltöz-
tetve a városi karácsonyfán. Aztán egyszer csak a Pöttyös Gyermeknap
nagysikerű dekorációinak apropóján Szűcs Anita és Détári-Lukács
Ágnes a karácsonyfadíszeket is újragondolták. Elsőnek Anita jó ízlésé-
nek, ügyes kezének köszönhetően a gyermeknap tavaszi tündére öltött
angyalruhát, utána cukrokkal és hóbaglyokkal bővült a fa ékessége.
Majd mindenféle típusú madár költözött az ágakra, és szép sorban szá-
mos erdei és háziállat is belakta a fát. A szereplők köre évről-évre bő-
vül, az újak mindig kitüntetett ágon kapnak helyet.

Idén december 2-31-ig tölti be a Ceglédi Advent a Szabadság teret.
Ahogy tavaly is, elsősorban helyi zenekarok, művészek szerepelnek
majd a programkínálatban. A gyerekeket várja ajándékkészítő kézmű-
ves foglalkozásokkal a Manóműhely és a Csillagszóró játékpark. A kel-
lő ünnepi hangulathoz elengedhetetlenül ott lesz a katolikus templom
előtt a betlehemi jászol. Most is mozgásra buzdít majd mindenkit a Mi-
kulásfutás. 2023-ban, ahogy ilyenkor mindig, mind a négy adventi hét-
végén lesz a város templomaiban, intézményeiben hangverseny és a
Szabadság téren városi szilveszter is. Lesz jégpálya, mini óriáskerék,
kézműves vásár, finom ízek, illatok… Minden azért, hogy a színpadi
produkciókat nézve, a gyerekek játékát kísérve, a könyöklőasztalok mel-
lett vagy a jégpálya korlátjára támaszkodva a város lakói egymással ösz-
szejöhessenek, jót beszélgessenek. Legyen részese mindennek Ön is, ta-
lálkozzunk a téren!

(Részletes program hamarosan az advent.cegledikultura.hu oldalon!)
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’56-os
megemlékezések

OKTÓBER 23-ÁN AZ '56-OS forra-
dalom és szabadságharc 67. évfor-
dulójára emlékeztek Cegléden is.
,,Az eddigiek alapján nyugodtan
kijelenthetjük, nemzetünk számára
egyetlen méltó erkölcsi igazodási
pont létezik, ez pedig 1956 forra-
dalmának tiszta eszménye. 1956
hősei egy igaz és mindörökre tisz-
ta tükröt is ajándékoztak nekünk,
amelyben meg kell látnunk, hogy
döntéseinkkel nyomot hagyunk,
amelyek sokszor csak unokáink
életében öltenek valódi testet,
ezért minden szavunknak, cseleke-
detünknek különös súlya és jelen-
tősége van. Kívánom, hogy ma-
radjunk szabad és büszke magyar
emberek, akik mindörökre alázat-
tal megőrzik mindazt a kincset,
amit 1956 hősei vérükkel ajándé-
koztak nekünk.” – fogalmazott kö-
szöntőjében Dr. Csáky András
polgármester.
Történelmi visszaemlékezést Prof.
Dr. Habil Szakály Sándor, a
Veritas Történetkutató Intézet és
Levéltár főigazgatója tartott. Ün-
nepi műsort idén a Ceglédi
Kossuth Lajos Gimnázium 6. d
osztálya adott, ,,Ezt a napot jól be

kell vésni a szívekbe - Gyermek-
naplók 1956-ból” címmel. A meg-
emlékezés hagyományosan koszo-
rúzással ért véget, az önkormány-
zat, pártok, intézmények, egyhá-
zak, egyesületek, szervezetek, va-
lamint a 144. sz. Kossuth Cser-
készcsapat közreműködésével.
NOVEMBER 4-ÉN A GYERTYÁK fé-
nyénél emlékeztek meg a Refor-
mátus templomkertben az 1956-os
forradalom mártírjairól és a meg-
torlás áldozatairól. A megemléke-
zésen beszédet mondott Hegedűs
Ágota alpolgármester és dr. Jójárt
György helytörténet kutató is.

Kopjafa avatás
OKTÓBER 28-ÁN A BOGNÁR Go-
kart Parkban kopjafát emeltek a
volt Kisteleki Falusi Iskolában ta-
nult és tanított emberek emléké-
re. A rendezvényen részt vett

Földi László országgyűlési kép-
viselő is, aki hangsúlyozta: „az
iskolák mindig is az életünk fontos
részei voltak, és azok az emberek,
akik itt tanultak vagy tanítottak,
hozzájárultak közösségünk szelle-

mi gazdagságához. Az ő emlékü-
ket őrizzük meg ezzel a gyönyörű
kopjafával, amely most örök idők-
re emlékeztet bennünket.”
Az emlékhely avatáson a törté-
nelmi egyházak képviselői is ál-
dást mondtak.

Kiállítás
az iskolában

,,A MŰVÉSZET MINDENKINEK el-
érhető” címmel nyílt önálló kiál-
lítása Jakab Krisztián festőmű-
vésznek, a Várkonyi István Álta-
lános Iskolában. Az intézmény
egykori tanulójának tárlatán
Bögös István igazgató köszöntöt-

te a megjelenteket, a kiállítást
Krizsán Ervin, a Ceglédi Pano-
ráma főszerkesztője nyitotta
meg. A főszerkesztő hangsúlyoz-
ta az aulában összegyűlt gyere-
kek előtt: Krisztián „korai évei
rosszul indultak, úgy tűnt elkalló-
dik, de a hit segített neki magára
találni és sok-sok próbálkozás és
gyakorlás után szorgalmának is
köszönhetően végül sikeressé vál-
ni. ATeremtő különleges képessé-
geket helyezett mindenkibe, de ezt
tudatosan kell keresni, rá kell ta-
lálni. Bárki lehet sikeres valami-
ben, tanulással, gyakorlással és
kitartással mindenki kiemelked-
het.” Veres Tamás ceglédi költő
verseivel, a Roma Táncház pedig
gyermek és felnőtt táncprodukci-
ókkal színesítette a programot.

Újra működik
MÉG CSAK NÉHÁNY HETE, hogy
a Vörösmarty téren kerékpár-
szervíz-pontot szereltek fel,
azonban barbár kezek már meg
is rongálták. Ifj. Károly Ferenc
önkormányzati képviselő szá-
molt be a közösségi oldalán a
történtekről: „A képek önmaguk-
ért beszélnek, nem értek néhány
embert ez biztos, nem értem,
hogy mi ösztönözte erre az elkö-
vetőt. Barbár, közösségbe nem
való, lélektelen munka. A kerék-
páros közösség számára segít-
ségnyújtás helyett maradt 3 na-
pig a bosszantó tény, hogy a le-
eresztett biciklit tovább kellett
tolni, mert valaki szimpla kedvte-
lésből levágta a pumpa részt és
még a tetejébe ki is hasította a

gumitömlőt. Természetesen a
pumpa újra használatra kész,
megjavítottuk! Nyomatékosan
kérem, hogy az eszközt rendelte-
tés szerint használjuk. Üzenet a
vandálnak, vandáloknak, hogy a
kamera telepítése folyamatban
van!” – fogalmazott a képviselő.

Mécseskép
a temetőben

KÜLÖNLEGES mécseskompozíció
várta Halottak napja alkalmából
az újvárosi temetőbe érkezőket. A
temetőt üzemeltető Tankó-Walter
és Társa Kegyeleti Kft idén is
csatlakozott – immár harmadik
alkalommal – az országos min-
denszenteki mécsesgyújtáshoz.
Idén egy keresztet és a cég emb-
lémáját, a láng szimbólumot for-
mázták meg. A mécsesgyújtásnak
ismét nagy sikere volt, 600 mé-
csessel várták a megjelenteket.

Hírek
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Kéményseprés!
A nem természetes személy tulajdonában lévő ingatlan, illetve természetes személy tulajdonában
lévő, de gazdálkodó szervezet (egyéni vállalkozás, egyéni cég, Kft, Bt, Zrt, egyesület, alapítvány)
székhelyeként, telephelyeként bejegyzett ingatlan (közületi ügyfélkör) esetében a Tűzvédelmi Ha-
tóságnál nyilvántartásba vett FILANTROP Kft. végezheti a kéményellenőrzést és -tisztítást. (Tár-
sasházak esetén a Katasztrófavédelem Kéményseprőipari szerve az illetékes.)
Amennyiben Ön e tekintetben közületnek számít és még nem végeztette el idén a kéményel-
lenőrzést, akkor keresse a FILANTROP Kft-t. A kéményellenőrzést közületek számára köte-
lező megrendelni!
Vállaljuk továbbá szellőzőrendszerek tisztítását, szilárd tüzelésű fűtőberendezések, (kazánok, kan-
dallók) tűztér oldali tisztítását, karbantartását közületi és lakossági ügyfeleknél egyaránt!

Rendelje meg SZÉN-MONOXID
érzékelőjét is a FILANTROP Kft-nél!

E-mail: filantrop@filantrop.org
T.: 06-76/322-321

www.filantrop.org

Közérdekû közlemény

Fotó: Kisfaludi István



Kossuth titkos élete
KOSSUTH LAJOS TITKOS ÉLETE –
ezzel a címmel folytatódott a
Ceglédi Lokálpatrióta Klub prog-
ramsorozata. Reznák Erzsébet
történész beszélt olyan – sokszor
az ember által kitalált – rejtélyek-
ről, amelyek Kossuth Lajos sze-
mélyét, emlékét övezték és öve-

zik. Szóba került Kossuth kártya-
adóssága és az abból fakadó sik-
kasztási ügye, az államférfi és a
Zichy-gyémántok rejtélyes eltű-
nésének esete, az első felelős ma-
gyar kormány pénzügyminiszter-
ének titokzatos menekülése az
országból és az is vajon miből élt
Kossuth az emigrációban.

Városvédők
lövészeten

A CEGLÉDI VÁROSVÉDŐK egy
csoportja ellátogatott a Lövész
Taktikai Akadémia bemutatóter-
mébe, ahol nagyon érdekes elő-
adást tartott egyenruhákról, fegy-
verekről Szilágyi Sándor ny. al-
ezredes. Ezt követően Nagy
Ferenc vezetésével a pincében ki-
próbálhatták a lövészetet is.

Hajléktalanszálló
családi napja

CSALÁDI NAPOT TARTOTT a ceglé-
di hajléktalanszálló a nyársapáti
Szarka kúrián. Kézműves foglal-
kozások, játékos sportbemutatók,
arcfestés, kutyabemutató- és simo-
gató, színpadi műsorok tették szí-
nesebbé a napot. A Magyar Vörös-

kereszt Pest Vármegyei Szervezete
által fenntartott ceglédi ,,Gondos-
kodás” Hajléktalanokat Ellátó In-
tézmény első alkalommal rendezte
meg a családi napot. Emlékeztető-
ül: idén nyáron a szálló nyílt napot
tartott a ceglédi ingatlanban – a cél
egyebek mellett akkor és most is a
szálló életének mindennapjaiba va-
ló betekintés, valamint annak meg-
ismertetése volt.

Új tűzoltóparancsnok
ÚJ KIRENDELTSÉGVEZETŐ irá-
nyítja októbertől a ceglédi tűzol-
tóságot. Tóth István korábban
Nagykátán teljesített szolgálatot,
de ismeri városunk tűzoltóit, azt
mondta: kiválóan felkészült állo-
mány élére került, munkatársai
ráadásul emberségből is mindig
jelesre vizsgáznak.

Kormánybiztosi
látogatás

AZ UGYER PROBLÉMÁI és az ottani
iskola megoldásban játszott szere-
pe többször volt már napirenden a
ceglédi közéletben. Sztojka Attila
roma kapcsolatokért felelős kor-
mánybiztos úr személyesen látoga-
tott el a helyszínre. Eredményes
beszélgetésen vagyunk túl, egy új
képzési program alapjait is lerak-
tuk. – tájékoztatott közösségi olda-
lán dr. Ferenczi Norbert a Ceglédi
Szakképzési Centrum kancellárja,
önkormányzati képviselő. A kor-
mánybiztos az iskolában tett láto-
gatás után szakmai megbeszélést
folytatott Jakab Istvánnal, a Ceglé-
di Roma Nemzetiségi Önkormány-
zat elnökével is.

Rendőrségi
elismerések

A CEGLÉD VÁROSI Balesetmeg-
előzési Bizottság büszkén szá-
molt be arról, hogy öt kollégájuk

vehetett át elismerést Lauda
Zoltán vármegyei rendőrfőkapi-
tánytól október 23-a alkalmából.
Oravecz Tünde főtörzsőrmester,
Takács Benő főtörzszászlós, Ko-
vács Krisztián zászlós, Zsilik
Csaba törzszászlós, valamint
Valkó István törzszászlós távoz-
hatott a fővárosi rendőrpalotában
tartott rendezvényről borítékkal,
amelyet kiemelkedő munkájuk,
szakmai érdemeik okán kaptak.

Bolyai matekosok
OKTÓBER 13-ÁN RENDEZTÉK
meg a Bolyai matematika csapat-
verseny megyei fordulóját. A
Várkonyi István Általános Iskola
3.b osztályának ,,Kocka csapata”
megyei 2. helyezett lett, ezzel be-
kerültek a verseny országos írás-
beli döntőjébe, melyre november
17-én kerül sor. Felkészítő peda-
gógus: Szalisznyó Judit

Alma és fája
kiállítás Albertirsán
A CEGLÉDI KIÁLLÍTÁS után Al-
bertirsán nyílt meg a néhai Tóth
István és fia Apáti-Tóth Sándor ki-
állítása. „Szép napok vannak mögöt-
tem: az albertirsai Művészetek Há-
zában, a gyönyörűen felújított egy-

kori zsinagógában, pénteken nyílt
meg az Alma és Fája 100+75 című,
Atyámmal közös kiállításunk. Szom-
baton pedig az Albertirsa Barátai-
nak Köre meghívására jó hangulatú
találkozón vehettem részt. A tárlat-
vezetés, beszélgetés után készült e
csoportkép.” – számolt be Apáti-
Tóth Sándor a közösségi oldalán.
A kiállítás a két alkotó közös pont-
jait is bemutatja. Zakar József, a
Kossuth Múzeum igazgatója a

ceglédi kiállítás kapcsán így fogal-
mazott: „A két életműben egymás-
tól gyökeresen eltérő stílust látha-
tunk, de szenvedélyük és gondola-
taik egy tőről fakadnak. Ez a tő pe-
dig nem más, mint az őszinte hit.
Hit, mely abból ered, hogy ben-
nünk gondolatokat ébresszenek és
eltűnődjük a körülöttünk lévő világ
sokféleségén: az ember teremtő és
pusztító képességén, az idő múlá-
sán és a jövő reményén.”

KÍNÁLATUNKBÓL:
Friss sertés- és marhahúsok, húskészítmények, belsőségek, disznótoros, füstölt áruk

Cegléd, Déli út 36/A Tel.: 06-30/4254-272
Nyitva: Hétfő: zárva - Keddtől péntekig: 6-1800 - Szombat, vasárnap: 6-1200

BÖLLÉR BAZÁR Húsbolt
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Ceglédi gránátalma
NEMRÉGIBEN A CSALOGÁNY
utcában sétáltam. Az egyik ud-
varban két fügebokor között
megpillantottam sok pirosló
termést. Először azt hittem,
hogy valamilyen alma. Kide-
rült, hogy az is, csak éppen
gránátalma. A gazdaasszony
Vígné Irén épp akkor állt neki
létráról szedni a beérett
gránátalmákat. Lefo-
tóztam, közben kérdez-
tem, mikor lett ültetve?
A válasz: 30 éve. 20
évig nem termett, de
10 éve már mindig ad-
ja a gyümölcsét, ha
nincs tavasszal fagy.
Ha éréskor esik az eső,
ugyanúgy megreped,
mint a cseresznye.
A piacon szinte mindig

kint van a gazdasszony, dísz-
növényeket és virágokat árul.
Férje, György szintén szorgos-
kodik a kertben és a fóliában.
Főként szőlő oltásával és sza-
porításával foglalkozik.
Kívánom, hogy még sokáig te-
gyétek a dolgotokat, mert úgy
látom, hogy nagy örömeteket
lelitek a növényekkel való te-
vékenykedésben. JÓZSIBÁ’
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belvárosi körzet a város összes lakója számára
fontos célpont, hiszen a legtöbb hivatalos ügy-
intézés itt valósítható meg, emellett számtalan
irodának, egészségügyi ellátónak, iskoláknak
és óvodáknak is otthona ez a választókerület. A
Ceglédre látogató vendégek is többnyire itt for-

dulnak meg, hiszen a város fő látványosságai, több ven-
déglátóhely és egyéb turisztikai célpont is vonzza őket.
Természetesen az elsőszámú cél mindig az, hogy az itt
élők számára nyújtsunk még szebb és élhetőbb környeze-
tet, így a képviselő-testület számára is lényeges, hogy ez
a körzet fejlődjön, ezáltal még többet nyújtva a polgárok-
nak és az idelátogatóknak.
Fontos beruházás volt az idei évben a Kossuth Ferenc ut-
cán a Páva utcától a Szárcsa utcáig húzódó járda és a hoz-
zá tartozó zöldfelületek kialakítása, valamint új utcabúto-
rok kihelyezése, mellyel egy kulturált központi területet
hoztunk létre.
Régóta vágyott projekt volt a Jókai utca aszfaltozása és
csapadékvíz elvezetése, amely határidőre elkészült. A
Spar előtt 6 parkolóhely újult meg, így a lakók és az áru-
házba érkezők is balesetmentesen tudnak parkolni. A
„Zöldházaknál” lévő belső parkolóhoz energiatakarékos
lámpatestek kerültek kihelyezésre. A Teleki utcában be-
fejeződött egy járdaszakasz felújítása (a Köztársaság ut-
cánál). Sajnos, az út mentén lévő fák gyökerei (ahogy a
városban nagyon sokfelé) felnyomták a járdát, így az bal-
esetveszélyessé vált. Szintén megújult a Szép utcai óvoda
előtti járda, nemcsak az óvodába járók, hanem a környé-
ken lakók örömére is.

A tervek között szerepelt a Rákóczi úton a Jókai utcától a
Széchenyi útig a jobb oldali járda és a mellette lévő fasor
alatti terület felújítása, ez a jövő év fontos feladata lesz,
mivel az idei munkálatokba nem fért bele. A Kossuth

Ferenc utcán a Kereskedelmi
iskolától a Széchenyi útig hú-
zódó járda felújításának a be-
szerzési eljárása pedig már fo-
lyamatban van.
A jövő évre vonatkozóan a
legfontosabb célom a Szabad-
ság tér teljes rekonstrukciójára
vonatkozó tervek aktualizálása
és az árajánlatok bekérése a
Rákóczi úti járdaszakasz meg-
újításával együtt. Szintén régi

vágyam a Rákóczi úti járda felújítása a Gubody utcától a
Kárpáti Aurél utcáig, természetesen a mellette lévő fasor
alatti területtel együtt.
Nagyon fontos és a lakók régi igénye, a Köztársaság ut-
cai lakótelep parkolójának bővítése, a szemétlerakók
korszerűsítése, a belső járdák felújítása, balesetmentes-
sé tétele, továbbá a Köztársaság utcai játszótér eszköze-
inek bővítése.
Bízom benne, hogy megvalósulhat a Teleki utca útburko-
latának megújulása teljes szélességben a Szent Imre her-
ceg utca és a Kossuth Ferenc utca közötti szakaszon, va-
lamint a Teleki utca 6. szám mögött lévő terület rendezé-
se és fák ültetése. Szintén a járdaburkolat megújítását
szorgalmazom a Múzeum utcától a Teleki utcáig.
Az Ordass közben megrendezésre kerülő termelői piac
aktív résztvevője vagyok, támogatom és segítem a Köz-
Tét Egyesület programjait.
Rendszeresen ellátogatok a Honvéd Nyugdíjas Egyesület

eseményeire is, szoros kapcsolatot tartok a klubtagokkal,
valamint a Városvédő és Szépítő Egyesület munkájának
is aktív közreműködője vagyok.
Ha bármilyen kedvezményben részesülhetnek a válasz-
tókerületemben élő idősek, családok, vállalkozások, ak-
kor arról értesítem őket. Anyagilag is támogatom egy-
egy közösség környezetszépítési programját, aktívan
részt veszek a közösségi rendezvényeiken. A környezet-
szépítési versenyen személyesen is díjaztam egy-egy ki-
emelkedően szép erkély tulajdonosát, mellyel szépítet-
ték a belvárost.
Értesítem a körzetemben lakókat a városi programokról,
esetenként regisztrációs jegyet igénylek számukra, és el-
juttatom azt az idős embereknek.
A rászoruló családok részére ruhagyűjtést szervezek, ado-
mányokat viszek. Több lakónak felhívtam a figyelmét az
önkormányzat által biztosított járdaépítés és járdafelújítás
támogatására csakúgy, mint a bizottsági keretekből pá-
lyázat útján elnyerhető támogatásokra.
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Képviseloi körkép
Jövő nyár elején jár le az önkormányzati képviselők mandátuma.

A ciklus végére kanyarodva, – mintegy 7 hónappal a választások előtt – körképben mutatjuk be a települési képviselők
munkáját körzetenként. A képviselőket arról kérdeztük: hogyan alakulnak az idei célkitűzéseik a körzetükben, lesznek-e olyanok, amelyek megvalósítása jövő
évre csúszik? Érdeklődtünk arról is, hogy a ciklus hátralévő részére milyen tervei vannak a városatyáknak, -anyáknak illetve arról, hogy az önkormányzati

költségvetésben rendelkezésre álló forrásokon túl, mivel segítik a körzetükben élőket?

a
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z idei év során a célkitűzéseink megvalósítá-
sa jelentős mértékben megfelelt a tervezett-
nek. Folyamatosan törekszünk arra, hogy
egy egységes csapatként, a település minden
részének egyenletes fejlődését szem előtt
tartva járjunk el. Büszkén számolhatok be

olyan fontos fejlesztésekről, mint a Kossuth Ferenc ut-
cai járdafelújítás, a Szövetség utcában megvalósított ja-
vítások valamint a Köztársaság utcában létrehozott új
parkolóhelyek, amelyek komoly megkönnyebbülést hoz-
tak a helyi közlekedésben.
A jövő évre nézve bizonyos projektek időzítését módosí-
tanunk kellett. Ezek közé tartozik a Kölcsey téri parkolás
rendezése és az emeletes házak előtti parkolók infrastruk-
turális fejlesztése. Ezen projektek előkészítése folyamat-
ban van, és a következő év folyamán kerül sor a megva-
lósításukra. Az emeletes házak előtti parkoló és út csapa-
dékelvezetése további infrastrukturális fejlesztést jelent,
amely a közlekedés és a környezetvédelem javítását szol-
gálja. Végül a közgazdasági iskola előtti parkoló kialakí-
tása lehetőséget teremt a diákok, tanárok és az iskolába lá-
togatók számára a biztonságos parkolásra és a közlekedés
megkönnyítésére.

Természetesen további terveink is vannak: a Gubody park
teljeskörű felújítása, amely nemcsak a zöldfelületek mi-
nőségét javítja, de a közösségi élet színteréül is szolgálhat
majd. Az öntözőrendszer kialakítása segíthet a még szebb
park kialakításában. A Rákóczi úti belső udvar felújítása
és a Köztársaság út teljeskörű rekonstrukciója is prioritást
élvez, különös tekintettel a két óvodát érintő biztonságos
közlekedési feltételek kialakítására. A tervek készen van-
nak, a jövő évre marad a kivitelezés.
Ebben a körzetben található a legtöbb játszótér. Sajnos, az
elmúlt években nagyon sok játszóeszközt megrongáltak,
de a kamerarendszer telepítése segített a vandalizmus

visszaszorításában. A játéko-
kat folyamatosan felújítjuk, il-
letve újakat helyezünk ki.
A közösségi élet és infrastruk-
túra fejlesztése mellett különös
figyelmet fordítok a helyi idő-
sek gondozására is. A
Gondosóra program bevezeté-
sével biztosítani lehet, hogy a
65 év felettiek bármikor segít-
séget kérhessenek, növelve ez-
zel a biztonságérzetüket. Na-

gyon sokan igényelték ezt az ingyenes szolgáltatást.
A városi sportcsarnok elkészülte óriási mérföldkövet je-
lent, amely a helyi sportéletet és rendezvényeket hivatott

szolgálni, ezáltal hozzájárul a közösség fejlődéséhez és a
gyerekek sportolási lehetőségéhez.
A munkám során mindig fontosnak tartom a helyiek be-
vonását és az érdekeik szolgálatát, sokukat személyesen
is ismerem, és sokat dolgozom azért, hogy a közössé-
günk életminősége javuljon. A jó kapcsolat az ország-
gyűlési képviselőn keresztül a kormányzattal lehetővé
tett olyan jelentős beruházásokat, mint a gimnázium és a
sportcsarnok építése.
Végezetül hangsúlyozni szeretném, hogy tevékenységün-
ket mindig az önkormányzati költségvetés kereteinek ma-
ximális kihasználásával igyekszünk végezni, és ahol csak
lehetséges, ott a helyi vállalkozókat is bevonjuk a fejlesz-
tési munkákba, mint például a parkolóépítési projektek
esetében.
A következő évben további parkolók és útszakaszok fej-
lesztését is tervezzük, hogy megkönnyítsük lakosaink
mindennapjait. A körzetben a már megvalósult és a jövő-
re tervezett projektek egyaránt hozzájárulnak városunk
fejlődéséhez.
A jövőben is törekedni fogunk az önkormányzat és a la-
kosság szoros együttműködésére, a kölcsönös támogatás-
ra és bizalomra. Tesszük ezt azért, hogy továbbra is elő-
rehaladást érhessünk el a körzetben és jobb jövőt teremt-
hessünk minden lakos számára.

László Ágnes
(Czigle Polgári Érdekvédelmi

Egyesület)
3.VK

rülök, hogy szinte minden idei terv, ami bele-
fért a költségvetésbe megvalósult. Nagyobb
lélegzetvételű volt a Kálvária temető és a Bem
utca 2/c előtti járda javítása. Több helyen köz-
világítás bővítés történt. Sokak kedvence a ku-
tyafuttató kibővítése megtörtént, a Hubertus
parkban lévő focipályát önálló képviselői in-

dítvány alapján felújították. Elkészült a Köztársaság utca
és a Dugovics utca tervezése, ehhez forrást kell rendelni a
jövőben. Még az idei évben várható a Bem utca csatorná-
zási nyomvonalainak javítása és még elengedhetetlen a
Vak Bottyán utca padkarendezése. A körzetben kerültek
ki szaletlik, fásítás történt és új játszóeszközök a gyerekek
örömére. Továbbra is töretlen a sikere az általam kezde-
ményezett járdaépítési és gyümölcsfatelepítési program-
nak, valamint a frakció által javasolt szén–monoxid érzé-
kelők iránt is van kereslet. A 311-es út mellett lakossági
kérésre megújult egy buszmegálló és szolár lámpák ke-
rültek kihelyezésre. A Szolnoki úti lakótelepen járdafel-

Tisztelt Ingatlantulajdonosok! Tájékoztatjuk Önö-
ket, közületi/ lakossági szerződő esetén kötelező a
közszolgáltatás igénybevétele: A hulladékról szóló
2012. CLXXXV. törvény értelmében minden ingat-
lan/telephely tulajdonosa, használója egyéb birtoko-
sa, köteles az ingatlan/telephely fekvése szerinti te-
lepülésen kötelezően megszervezett, a települési szi-
lárd hulladék szállításával, gyűjtésével, ártalmatlaní-
tásával kapcsolatos közszolgáltatást igénybe venni a
törvény felhatalmazása alapján készült, az adott tele-
pülésre irányadó helyi rendelet alapján. Az ingat-
lan/telephely tulajdonosok igénybevételi kötelezett-
ségével szemben szolgáltatási kötelezettség áll fenn.
Ez azt jelenti, hogy a településre irányadó helyi ren-
deletben kijelölt Közszolgáltató – amely jelen eset-
ben a DTkH Nonprofit Kft. - köteles heti rendsze-
rességgel, a közszolgáltatásba kötelezően bevont in-
gatlanok/telephelyek előtt technikai eszközével és
személyzetével a veszélyesnek nem minősülő tele-
pülési szilárd hulladék gyűjtése, szállítása, kezelése
és ártalmatlanítása érdekében megjelenni, ezáltal kö-
telezően felajánlva a szolgáltatást. A közszolgáltató
a felajánlási kötelezettségét teljesítve tesz eleget fel-
adatának azzal, hogy amennyiben az ingatlan előtt
közterületen hulladékgyűjtő edényzet van, úgy azt
köteles a felajánlás mellett üríteni. Tekintettel arra,
hogy a szolgáltató a jogszabályok által rárótt kötele-
zettségét a szolgáltatás felajánlásával már teljesíti,
ezért az ingatlan/telephely tulajdonosok jogszabály-
ban meghatározott mértékű szolgáltatási díj megfi-
zetésével tartoznak.
Tájékoztatjuk Önöket továbbá, hogy telefonos
megkeresés alapján nem történhet Ügyintézés,
csak személyesen vagy írásban (levél, e-mail), mi-
vel személyes adatok igazolása, okmányok bemu-
tatása szükséges.
Amennyiben nem az illetékes személy jár el,

meghatalmazás szükséges az ügyintézésekhez.
Amennyiben az ingatlan tulajdonosa intézkedik,
de nem a nevén szerepel a szolgáltatás, igazolnia
kell a tulajdoni jogviszonyt 30 napnál nem ré-
gebbi tulajdoni lap másolatával. Továbbá, szük-
séges az illetékes szereplő személytől egy meg-
hatalmazás, hogy eljárhat a nevében.
Az ügyintézéshez az alábbi dokumentumok szüksé-
gesek: ha az új felhasználó magánszemély: a válto-
zást igazoló okirat (30 napnál nem régebbi adásvé-
teli vagy bérleti szerződés vagy 30 napnál nem ré-
gebbi tulajdoni lap másolata), résztulajdonos vál-
tozás esetén 30 napnál nem régebbi tulajdoni lap,
személyi azonosságot igazoló okirat; elhalálozásnál:
halotti anyakönyvi kivonat másolata, jogerős hagya-
téki végzés, vagy 30 napnál nem régebbi tulajdoni
lap, személyi azonosságot igazoló okirat;
A szüneteltetni kívánt ingatlan vonatkozásában
szükséges a lakcímkártya másolata és egy közüze-
mi számla részletezője (gáz, víz, áram), ami alap-
ján csak készenléti díjat fizet az adott szolgáltató-
nak. Amennyiben erre nincs lehetősége, a helyi
Önkormányzat igazolása is megfelelő, mely arról
szól, hogy az felhasználási helyen bejelentett lakos
nem szerepel. Igazolás hiányában nem tudjuk elfo-
gadni a szüneteltetésre vonatkozó bejelentést!
A felhasználó személyében bekövetkezett válto-
zás esetén A felhasználó személyében beállt vál-
tozást a régi és új felhasználó együttesen köteles a
változástól számított 15 napon belül a szolgáltató-
nak bejelenteni. Felhívjuk a figyelmet, hogy a be-
jelentés elmulasztása esetén a régi és az új tulaj-
donos a fennálló tartozás megfizetéséért, valamint
az abból eredő károkért egyetemlegesen felel!
A bejelentés megtételéhez szükséges bejelentőlap
a honlapunkon Nyomtatványok menüpont alatt ta-
lálható. Együttműködésüket köszönjük!

Ügyfélszolgálat és zsák értékesítés: DTkH Nonprofit Kft. 2700 Cegléd, Kút u. 5.
Ügyfélfogadás: H: 8:00 – 20:00 K, Sze, Cs: 08:00 – 15:00

Tel.: 53/500-152, 53/500-153; E-mail: ugyfelszolgalat@dtkh.hu Honlap: www.dtkh.hu
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újítás zajlott. A Szűcstelepen megkezdődött a park reha-
bilitációja és a napokban új térfigyelőkamera került kihe-
lyezésre a Fűtőház utcára. Ugyancsak az idei évben sike-
rült elindítani az ápolói ösztöndíj programot a Toldi
Ferenc Kórházzal és a Török János Református Iskolával.
Az időjárástól függően a Dohány utca csatornázási vona-
lainak javítása csúszhat és komoly fejtörést okoz az Inté-
zet dűló javítása. A város több mint 200 milliót nyert a
Fűtőház utcai régi óvoda felújításra, ami 2024 második fe-
lére készül el és autista felnőtteknek nyújt majd segítséget
a hétköznapokra. A tervek már lassan teljesen készen van-
nak és ez a szívemhez nagyon közel álló projekt.
Természetesen a ciklus hátralévő részére is vannak terve-
im, de nem szeretem az üres ígéreteket. Ha látszik, hogy
már semmi nincs a megvalósítás útjában, akkor beszélek
róla. Az emberek sokat hívnak, kérnek és én igyekszem

megvalósítani, így a terveim
többnyire a lakosság igényei-
hez igazodva születnek. Több
út is van, amelyre ráfér a fel-
újítás, de ezekről majd a 2024.
évi költségvetésnél kell dönte-
ni. Sokan dolgozunk azon,
hogy megoldódjon a zöldhul-
ladék elszállítása, de ez igen
nehézkes.
A közlekedés biztonság kér-
désköre folyamatos feladatok-
kal lát el, ami túlmutat néhány

tábla kihelyezésén. A novemberi testületi ülésre adtam be
egy előterjesztést, amely új Trafiboxok telepítését java-
solja. Ha a testület elfogadja és a képviselők javaslataival
a rendőrség is egyetért, akkor olyan helyekre kerülhetnek
ki új sebességmérők, mint a Budai út, Széchenyi út, stb.
A képviselői munka túl mutat a tárgyalóasztalokon. Bár
azt mondják, hogy jobban élünk, a tapasztalatok mást mu-
tatnak. Sok megélhetési problémával küzdő ember keres
meg, többségében idősek sajnos. Van, hogy valaki éhes,
van akinek a közüzemi számlák okoznak problémát. Ha
lehetőségem van veszek neki valamit (pl: kenyér) és érte-
sítem a családsegítőt vagy szociális étkeztetést intézek.
Minden esetben elmondom a város családsegítő program-
ját és a szociális osztállyal kérem, hogy vegyék fel a kap-
csolatot. Ha lehet figyelem a pályázati lehetőséget. Így
néhány hete 100 ezer forint értékű adomány jutott el a
hajléktalanszállónak. Sok ruha felajánlás van, ezek kiadá-
sa vagy célba juttatása havi szinten akár többszőr is meg-
történik. Van, aki csak beszélgetni szeretne, főleg idősek,
akik egyedül vannak. Valahogy érzik, hogy meghallga-
tom őket és felhívnak. Ez nagyon jó érzés. Most sokan
hívnak a Gondosóra program miatt, ami jó kezdeménye-
zés. A nagyszüleimnek is van és jó szolgálatot tesz. Én ar-
ra kérek mindenkit, hogy ha kérése van hívjon nyugodtan
és minden lehetséges eszközzel a segítségére leszek. Az
elérhetőségem 06 30 936 60 49.

Klément György (Fidesz-KDNP)
4. VK

olyamatosan karbantartottuk a meglévő utakat,
útalapokat, útszegélyeket, a Szüret, Csengeri,
Kékkő, Akácos utcák, az Akasztó szél, a Csen-
geri szél, az Aszaló, Lövölde, Kalászos és Patak
utcák, illetve a Seres és Pesti dűlők tartoznak eb-
be a csokorba. Az idén a Kékkő utca felújításá-
nak első üteme kapcsán végleges megoldás szü-

letett az öntött aszfalttal. A második ütem pedig már szin-
tén megrendelésre került, mellyel a 48-as házszámig fo-
gunk eljutni. A Kaszárnya szél útalappal történő ellátásá-
val újabb lépést tettünk a körzet belterületi földútjainak
teljes burkolása irányába. A külterületi dűlőket továbbra
is gréderezéssel tartjuk karban. A csapadékvíz elvezetés
tekintetében komoly lépés volt, hogy a Büdös ér csator-
nája a Patak utcáig kotrásra, tisztításra került. A Széc-
henyi út és a Törteli út alatti zárt csapadékvíz elvezető
rendszer takarítása a következő időszakban lesz nagyon
fontos, hogy az általuk összegyűjtött víz a Büdös érbe
akadálytalanul tudjon távozni. Persze ezeken túlmenően
több utcában végeztünk hagyományos ároktisztítást, árok-
profilozást is.
Sok közvilágítással kapcsolatos igényt sikerült kielégíte-
nünk az idén. Lámpatestsűrítés történt a Szállás, Folyó és

Aszaló utcákban, valamint az Akasztó szélen. Továbbá
egy-egy lámpatest került a Vadász és Köztes utcákba. A
közbiztonság javítása érdekében kamerát helyeztünk el az
Alszegi út – Széchenyi út sarkára. Folyamatos, jó kap-
csolatot tartok a bedei polgárőrséggel, a rendőrséggel, an-
nak körzeti megbízottjával, valamint a Roma Nemzetisé-
gi Önkormányzattal.
A Törteli út fecske lakásainál és a Bedében két külön köz-
biztonsági fórumot is szerveztünk, tekintettel a helyben,
kellementlen módon elszaporodó bűncselekményekre. Az
első eredményeket már tapasztalhattuk is.

Frakciónknak nagyon jó a kap-
csolata Földi László ország-
gyűlési képviselő úrral, és
ezért olyan országos szintű be-
ruházások is történhettek
Cegléden, mint a körzetemben
megvalósuló rendelőintézet
építés. Ugyanakkor ide sorol-
hatjuk a körzet számára szin-
tén fontos, de máshol zajló
nagyberuházásokat is, mint a
gimnázium, a sportcsarnok és
a szennyvíztelep felújítása.

A következő időszak nagy feladata, hogy a Kőrösi úti ke-
rékpárút megépítése után a Törtel felé menő bicikliút is
sorra kerüljön. A városhatárig terjedő szakasz tervezése
még nem fejeződött be, de folyamatban van.
Nagy sikernek tartom, hogy Földi László országgyűlési
képviselő úrral közös munkánk eredményeként a Lakta-
nyát és a Bedei lakótelepet elkerülve épülhet meg az el-
kerülő út.
Év végi feladataim egyike, hogy a Gondosóra programot
minden, a körzetemben lakó 65 év felettivel megismer-
tessem. Keressenek Önök is bátran, ha segítség kell az
igényléssel kapcsolatban.

Imregi Tibor (Fidesz-KDNP)
5. VK

elen pillanatban azok a beruházások valósulnak
meg, amelyek szinte a város egészét szolgálják,
mivel a körzetemben három forgalmas köztér is
van. A Malom téri parkban folytatódott a járda-
építés és a padok cseréje, továbbá elkészült az
óvoda előtt hat parkoló. A Kossuth téren jelenleg
is zajlanak a munkálatok, a járda díszburkolattal

való borítása, hulladéktárolók és a padok cseréje, kazettás
virágágyások építése automata öntözőrendszerrel. Napról
napra a szemünk láttára szépül a tér, és az országzászló
immár méltó környezetben állhat majd.
A Folyó utcában egy igen rossz útszakasz került felújítás-

ra, az Akasztó szélen pedig a már elkészült útalapot sike-
rült lezárni és útpadkát építeni.
Még a 2024-es évben törekedni fogok a következő beru-
házások költségvetésbe illesztésére: Kazinczy utca asz-
faltozása és vízelvezetése, Szív utca aszfaltozása, Bercsé-
nyi utcán járdaépítés és vízelvezetés, az Alkotmány utca
zárt csapadékvíz elvezetésének megépítése.
Jelenleg beszerzési folyamat alatt áll a Malom Téri Óvo-
da több játszóeszköze, és reményeim szerint a telepítés is
meg fog történni. Van rá esély, hogy a Malom tér közvi-
lágításának egy része is elké-
szüljön.
Nemcsak körzetben, hanem
városban gondolkodom. Örü-
lök neki, hogy újra elindult a
Patkós Irma házban a Fiatal
Alkotók Műhelye, amely ala-
pítványának alapítója vagyok.
A ház sok odafigyelést és me-
nedzselést igényel, melyben
segítségemre van a körzet kép-
viselője, Takátsné Györe Anett
is, akire a jövőben is számítok.
Szívesen segítem a városi sporteseményeket, a Ceglédi
Kézilabda Klubot elnökségi tagként támogatom.
A Mária Rádió munkájában önkéntesként veszek részt. A
körzetemben élők bárhol, bármikor megszólíthatnak, és
természetesen, ha tudok, segítek.

ifj. Károly Ferenc (Fidesz-KDNP)
6. VK

z idei célkitűzéseim nagyon jól alakultak. Je-
lentős útfelújítások történtek és fognak is tör-
ténni a körzetemben, amíg az időjárás engedi.
Legfontosabb talán a Török Ignác utca teljes
újraaszfaltozása, melyhez pályázaton nyert a
város forrást. Az Újváros egyik legforgalma-

sabb útszakasza ez. De nagy sikernek élem meg, hogy
végre az Újváros szélen is el tudtunk indulni az útfelújí-
tással, melynek egy hosszabb szakasza készült el októ-
berben, ahogy a Nádasdi utca következő szakasza és a
Wesselényi utca tönkrement része is megújult.
Fontosnak tartom a közvilágítás folyamatos fejlesztését,
bővítését, melyre idén is nagy figyelmet fordítottam. Szá-
mos új lámpát sikerült felszerelni az Újvároson.
Már sok-sok évvel ezelőtt célkitűzésem volt, hogy a
Vörösmarty tér a város egyik ékszerdoboza legyen, és egy
olyan közösségi helyszínt hoz-
zunk létre, ahol a gyerekektől
az idősebbekig, mindenki
megtalálhatja a számára meg-
felelő kikapcsolódási, sporto-
lási, illetve pihenési lehetősé-
get. Lassan kijelenthetjük,
hogy sikerült! Rendszeresek a
rendezvények, itt tartjuk a vá-
rosi Pöttyös gyermeknapot, és
minden nyár végén itt zajlik az
„Újvárosi Zenés Est” is. A
sport területén is már többet tud adni az Újváros, hiszen
elkészült a sokak által áhított futókör a Vörösmarty téren,
amelyet azonnal használni kezdtek a futók. Ezenkívül a
röplabda pályát is sikerült fejleszteni. Megtalálható még
itt egy bringás pumpapálya, ami egyre népszerűbb, de a
Teqball asztalt is egyre többen használják. A KRESZ park
oldalában az új csúszdákat és az új játszóelemeket imád-
ják a gyerekek.
Az útfelújításokat folytatni kell, ebben nem lehet „pihen-
ni”. Természetesen naprakész vagyok a körzetemben lé-
vő utak állapotával kapcsolatban. Van még jó pár utca,
ahol van mit tenni. A Sarló utca páros oldali és a
Munkácsy utcai vízelvezető rendszer felújítása a követ-
kező évre csúszik át. A jövőre nézve nagyon fontosnak
tartom a Déli út – Bajcsy Zsilinszky úti kerékpárút építé-
sét, amellyel végre kerékpáros körgyűrű tudna kialakulni
Cegléden. Ehhez a pályázati forrást keressük.
Nem rajtam múlik, de mindenáron megoldást szeretnék
találni a Déli út – Kőrösi út kereszteződés problémájának
kezelésére is. Elengedhetetlen a közlekedési lámpák meg-
építése az óriási forgalom és a biztonság miatt. A keresz-
teződés a Magyar Közút kezelésébe tartozik, így városi
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szinten elmentünk a falig ennek a helyzetnek a rendezé-
sével. Reménykedem benne, hogy a Magyar Közút illeté-
kesei a korábban Cegléd város által elkészített tervek
alapján megvalósítják a jelzőlámpákat itt. Szintén nagyon
kiemelt feladat a Csemő – Cegléd kerékpárút megépítése.
Sokan használják ezt a főutat kerékpárral. Bizakodom,
hogy a biztonságos közlekedés érdekében a kerékpárút
építése folytatódni tud pályázati forrás bevonásával, hi-
szen Földi László országgyűlési képviselő úr hathatós se-
gítségével a Kőrösi úti kerékpárút is elkészült! A recept
adott, a sikert csak meg kell ismételni.
Mivel én is újvárosi vagyok, így folyamatos párbeszédben
állok az itt élőkkel. Nemcsak a fogadóóra keretein belül,
de azon kívül is igyekszem személyesen is segíteni a la-
kókat a problémáik kezelésében. Jelenleg például a
Gondosóra programban személyesen segítem az időseket
az igénylési folyamatban. Ezen kívül fontosnak tartom,
hogy az Újvárosi közösség számára különböző progra-
mokat, rendezvényeket tudjunk biztosítani.

Tarr Felicián (Fidesz-KDNP)
7. VK

z idei célkitűzéseim megvalósítása alapvetően
jól alakul, sőt még most is folyamatban van
több, az idei évre tervezett beruházás.
Az utak járhatósága szempontjából mind kül-
területen, mind belterületen számos lényeges,
és a lakosság részéről is régóta várt fejlesztés

történt. Több, korábban sáros, nehezen járható utcára ke-
rült szilárd burkolat. Elkészült a Bulcsú utca, az Avar ut-
ca aszfaltozása, valamint a Márvány utca felületzárása is.
A körzetrész fejlődése szempontjából jelentős beruházás
valósult meg az Örkényi út külterületi szakaszának felújí-
tásával, amely már egy régóta megfogalmazott igény volt.
A Szalag utca egy szakaszát 2021-ben útalappal láttuk el,
e szakasz aszfaltozása még az idei költségvetési évben
megvalósul, és a munkálatai lapzártakor már folyamatban
is vannak. Ezzel egyidőben a Szajkó utca Szalag és Mo-
csár utca közötti útszakasza is
aszfaltozásra kerül. Megtör-
tént az Örkényi út belterületi
szakaszának padkanyesése
annak érdekében, hogy az út-
felületre kerülő esővíz ne ron-
gálja tovább az amúgy sem jó
állapotban lévő útburkolatot.
A költségvetésben tervezettek
szerint idén is folytatódott a
közvilágítás bővítése, fejlesz-
tése a körzetben, amely az Ál-
mos, Kővágó, és Gém utcákat érintette, továbbá sűrítések
történtek a Lestánszki dűlő lakott részeinél.
A képviselő-testület a körzetben két fix térfigyelő kame-
ra kihelyezéséről döntött, ezek helyét a rendőrség javas-
lata alapján határoztuk meg. Várhatóan december köze-
pétől fogják figyelni a területet. Javaslatomra már több
mobilkamera áll a mezőőrség szolgálatában is. Még eb-
ben a ciklusban szeretnénk további faültetést is megvaló-
sítani a körzetben. A következő időszak tervezése szem-
pontjából törekedni fogok, hogy a most tolódó Mocsár ut-
cai áteresz rekonstrukciója, és az Aranymeggyes utcai
korlátrendszer felújítása is szerepeljen a 2024-es költség-
vetésben. Szintén fontos az Erdős dűlő forgalmasabb ke-
reszteződéseinek a megvilágítása.
A képviselői ciklusom elmúlt négy évében számos fej-
lesztést sikerült megvalósítani, ugyanakkor az utak járha-

tóságának további javítása a jövő célrendszerének to-
vábbra is lényeges és fontos eleme marad. A kapcsolódó
tervezési munkákhoz a forrást a képviselő-testület már
biztosította is. A fentieken túl fontos számomra a rend-
szeres kapcsolattartás a hatóságokkal (mezei őrszolgálat,
körzeti megbízott) a közbiztonság javítása érdekében, va-
lamint folyamatosan törekszünk az illegális szemét-
lerakóhelyek felszámolására. Rendszeresen csatlakozunk
a „Te Szedd” elnevezésű országos akcióhoz, lelkes ön-
kéntesekkel közösen a körzet több pontját tisztítottuk meg
a hulladékoktól és a szemétmágnesektől. Közbenjárá-
somra a hulladékelszállítási közszolgáltatás 2023. június
1-jétől kibővült a 23-24. dűlőkkel, ez környezetvédelmi
szempontból is nagy jelentőséggel bír.
Frakciótársaimmal körzetenként felhívjuk a 65 év feletti
polgártársaink figyelmét a Gondosóra programra, illetve
szükség esetén segítünk az igénylés folyamatában.

Takátsné Györe Anett
(Fidesz-KDNP)

8. VK
dén is számos beruházás történt a körzetemben, és
reményeim szerint még az év utolsó hónapjaira is
jut belőlük. A lakossági jelzéseknek megfelelően
legfontosabb teendőim közé tartozik a csapadékvíz
elvezetés, az utak és járdák állapotának javítása,
valamint a közvilágítás bővítése. Az idei költség-
vetés tervezésénél is ezeket, a körzetemet érintő

fejlesztéseket szorgalmaztam.Egy több éve húzódó csa-
padékvíz beruházás valósult
meg a Gólya utcában. Ehhez
szorosan kapcsolódva megtör-
tént a Déllő utca zárt csator-
nájának tisztítása és a víz által
tönkretett járdaszakasz kijaví-
tása. Véleményem szerint egy
kicsit megkésve, de végül
megrendelésre kerültek a Se-
lyem utca (Déli út – Felház
utca között), valamint a Ros-
tély és a Szőlő utca (Mária ut-
ca – Szent Imre Herceg utca
között) csapadékvíz elvezetéssel kapcsolatos munkálatai.
Remélem az időjárás engedi, hogy még az idén elkészül-
jünk ezekkel.
Komplex beruházás történt a Selyem utcában, a Felház
és az Árpád utca közötti szakasz teljes egészében meg-
újult. Új út, parkoló, járda és csapadékvíz elvezető rend-
szer került kialakításra. Az esztétikus megjelenést közel
300 cserje elültetése és a fásítás teszi még szebbé. Ősz-
szel ezen a szakaszon is elvégezzük a fasori munkákat,
melyet régóta kértek az itt lakók. Rendezett lett a Felház
utcai Református templom előtti terület, ahol térburko-
latos parkoló készült.
Idén is sok utcába helyeztünk ki új lámpatesteket, így a
Kender, Magyar, Bársony, Szőlő, Tavasz és Csörgő ut-
cákban, valamint a nagy forgalmat lebonyolító Nagykátai
úton. Közvilágítás bővítést kértem a Bajcsy Zsilinszky
térre és a tér végénél lévő utcába is (Kis utca folytatása).
A tervezés és az engedélyezés elhúzódása miatt valószí-
nűleg a jövő évre tolódik a megvalósítás.
A Pesti úton a fák gyökerei balesetveszélyessé tették a jár-
dát, és az ott lakóknak is sok bosszúságot okoztak. Ezért
az idén új alappal, csapadékvíz elvezetéssel elkészült a
járda a Mária utca és a Nagykátai út között, a páros oldal-

ban. A beruházás folytatását nagyon fontosnak tartom, így
a páratlan oldalban még az idei évre kértem a balesetve-
szélyes részek kijavítását. A Déli út és a Bajcsy
Zsilinszky út kapcsán folyik a kerékpárút terveztetése.
Mivel nagy költségvetésű beruházásról beszélünk, a meg-
valósítása pályázati forrást igényel majd.
A Losontzi iskola miatt nagy forgalmat bonyolító, igen
keskeny Buzogány utca esetében is komplett (csapadék-
víz, járda, út) tervezést kértem, és bízom benne, hogy a
2024-es évben hozzá is kezdhetünk a megvalósításhoz.
Ugyanilyen fontos a már kész tervekkel rendelkező Páva
és Szárcsa utcák megújítása, mely célkitűzéseim között
szintén ott szerepel.
Többször esett már szó az Árpád utca teljes rendbetételé-
ről, melyre kész tervvel rendelkezik a város. Ez az új ke-
reszteződés, a két buszmegálló és az ott tervezett kerék-
párút kialakítása miatt jelentős beruházásnak számít, ami
csak kormányzati támogatással valósulhat meg. Az idei
költségvetésben szerepel, de még várat magára a Kender,
Magyar és Fehér utcák árokprofilozása. Ugyanakkor a jö-
vő évben szeretném, ha a Bezerédi utcában is megkez-
dődne a csapadékvíz rendszer rendbetétele.
Mivel a Zsinagóga előtti tér kibővítéséhez idén ingatlant
vásároltunk, elkezdődhet a terület új funkcióval való
megtöltése és az évekkel ezelőtt megkezdett térfejlesz-
tés befejezése.
Sokan bosszankodnak a Bajcsy Zsilinszky út és a Pesti út
kereszteződése miatt. Mivel ez a szakasz a Magyar Köz-
út kezelésébe tartozik, folyamatosan szorgalmazzuk, hogy
tegyen lépéseket az áldatlan állapotok rendezése érdeké-
ben. Az elkészült előzetes tervek szerint a megvalósítás
jelentős anyagi ráfordításokkal jár, és hátrányosan érinti
az itt lévő vállalkozásokat is. További egyeztetések szük-
ségesek a jó megoldás céljából.
Képviselőként fontos számomra, hogy ne csak az infra-
struktúrával törődjünk, hiszen sokan az aszfaltozott uta-
kon és felújításokon kívül a kikapcsolódási és sportolási
lehetőségeket is igénylik. Tavaly télen a megemelkedett
energiaárak miatt kétségessé vált a jégpálya működtetése.
Szem előtt tartva, hogy mennyire szeretnek a családok -
felnőttek és gyerekek egyaránt - ennek a téli sportnak hó-
dolni, sikeres gyűjtést szerveztem a ceglédi vállalkozók
körében, melyért minden felajánló hatalmas köszönetet
érdemel. Idén az előkészületek már folyamatban vannak,
és talán elsőként harangozhatom be a jó hírt, hogy ezen a
télen is lesz korcsolyapálya.

Kónya Ágnes (Fidesz-KDNP)
9. VK

9-es körzet Cegléd családi házas, kertváro-
sias és viszonylag nagy külterülettel ren-
delkező része, ahol többségében általános
feladatokat kell megoldani: út- és járdaépí-
tés, javítás, csapadékvíz elvezetés és a köz-
világítás. A külte-

rületen a földutak, a lehajtók
rendszeres gondozása, az el-
hanyagolt területek rendben
tartatása és a kerékpárút épí-
tésének szorgalmazása a leg-
fontosabb. Minden év költ-
ségvetésében a körzetes kép-
viselők természetesen igye-
keznek minél több fejlesztést
betervezni és megvalósítani,
de ezt próbáljuk arányosan, a
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többi körzettel összhangban végezni. Nagy hangsúlyt
fektetünk a lakossági igények kielégítésére, hiszen ez
az egyik feladatunk. Az idei év tervei közül elkészült
a Harang utca és a Téglagyár utca útalapjának a lezá-
rása. Mindkét utca komoly átmenő forgalmat bonyolít
le. Tervben volt a Borház utca is, de ott még a csapa-
dékvíz elvezetést meg kell tervezni, ezért ez a projekt
2024-re tolódik.
A Kis Összekötő út szilárd burkolatához elkészültek a ter-
vek. A Harang köz, a Furulya utca és az Egres köz csapa-
dékvíz elvezetésének tervei is készen vannak. Az Egres
köz megvalósítása idei feladat lenne, de még a polgár-
mester úr aláírására vár.
A jövő évben el kell végezni az Öreghegyi út Közép út fe-
lőli végének a felújítását.
A közvilágítás bővítése nálam is kulcsfontosságú feladat,
így lámpatestek kerültek kihelyezésre a Bajza, Kadar és
Diófa utcákban, valamint tervezés alatt áll az Árvácska ut-

ca. Az év hátralévő részében a Dózsa téri játszótérre új
játszóeszközként kikerül egy süllyesztett trambulin.
Az Idősek otthona ebben az évben is modernizálódott. So-
kat tett a vezetés az épület még gazdaságosabb működte-
tése érdekében, elkészült a padlásszigetelés, a napkollek-
torok felülvizsgálata és külső hőszigetelést kapott a leg-
nagyobb épület. Januárban megkezdi működését a négy
csoportszobás Nefelejcs Bölcsőde, ahol ütemterv szerint
halad az engedélyek és az eszközök beszerzése. Követke-
zik a napelemek telepítése.
A ciklus hátralévő rövid idejére szóló terveim közül a leg-
fontosabb az, hogy a belterületi utak a lehető legnagyobb
arányban kapjanak burkolatot (Csíkos szél, Borház utca),
és az egyes közlekedési problémák megoldódjanak.
A Humán Bizottság elnökeként nagy örömmel tölt el
városunk pezsgő kulturális- és sportélete. Gratulálok
mindazoknak, akik városunk jóhírét viszik országban,
világban és csodás élményekkel gazdagítanak bennün-
ket! Köszönöm azok munkáját is, akik a megszülető
eredményekhez hozzájárultak! Köszönöm továbbá az itt

élők bizalmát, hogy ötleteikkel és gondjaikkal megke-
resnek, igyekszem segíteni, legyen az eseti ügyintézés
vagy bármilyen jellegű adománygyűjtés.

dr. Ferenczi Norbert (Fidesz-KDNP)
10. VK

agyon fontosnak tartom, hogy képviselőként
közvetlen kapcsolatot ápoljak a ceglédiekkel.
Sokan a közösségi médiára esküsznek és a
személyes találkozásokat hátra sorolják. A
magam részéről igyekszem az emlékezetes
találkozásokat meg is örökíteni, amivel en-

nek a lapnak a hasábjain is találkozhattak. Szintén a sze-
mélyes kapcsolatfelvételre ad okot az is, hogy segédkez-
hetek a Gondosóra programban, de a sárga kukáktól kezd-
ve az ebek regisztrációján át a pályázatokig igyekszem a
szigorúan vett önkormányzati ügyeken túl is segíteni.
Az Öregszőlőnek és a Budai útnak a közösségi médiában
külön csoportjai is vannak, ahol egészen a hozzászólások
szintjéig számon kérhető és elérhető vagyok.
Büszke vagyok rá, hogy Cegléd legdinamikusabban fej-
lődő városrészét képviselhetem. Munkámat három fő cél-
kitűzés vezérli: szépíts, építs, segíts. Úgy gondolom, hogy
elsősorban nem nekünk, képviselőknek kell álmodnunk,
nekünk az álmok megvalósításában kell segédkeznünk.
Kormányunk és országgyűlési képviselőnk is magáévá
tette ezt a gondolatot, amikor megalapozta a körzet kitö-
rését a Budai út felújításával és a külön M4-es lehajtóval,
az Ipari Parkkal és az új szennyvíztisztítóval. Egy olyan
térség alakult így, melyet az önkormányzatnak „csak be
kell rendeznie”. Ennek a ren-
dezésnek az igényével fejez-
tük be a Külső Budai út belte-
rületi utcáinak burkolását, il-
letve bővítettük végre az
Öregszőlői ivóvízhálózatot. Itt
fontos köszönetet mondanom
frakciótársaimnak az együtt-
működésért, hiszen olyan for-
rás felhasználását tették lehe-
tővé az Öregszőlőben, mely-
nek segítségével saját terüle-
tük hálózatcseréjét is megvalósíthatták volna.
Képviselőcsoportunkban sokan vannak negyedik vagy
akár ötödik ciklusukat szolgálók, illetve harmadik, vagy
akár negyedik polgármesterrel együttműködők. Mindig
csapatban döntünk, és soha nem megyünk bele ízléste-
len vitákba a testület ülésein. Következetes munkánk
nyomán minannyian sikeres városfejlesztési projektek-
ről tudunk beszámolni, melyekből a saját körzetemet te-
kintve a 2023-as év kapcsán még kiemelném a Sorház
utca rekonstrukcióját, az új futókört, a mellé befogadott

kutyafuttatót és az Öregszőlőben végrehajtott közvilágí-
tás bővítést. Ide sorolhatjuk továbbá a szabadidőpark
szintén következetes és folyamatos fejlesztését, benne
azzal a BMX pályával, ami országos szinten is az élvo-
nalba került. Megépülésével a város legnagyobb feszti-
válja, a „Laska” mellé szépen felzárkózott az „Extrém
Sportnapok” is.
Intézményeink szintén komoly fejlesztéseken estek át. A
Budai úti óvoda teljesen megújult, a Széchenyi úti óvoda
napelemeket kapott, de azt sem szabad elfelejtenünk,
hogy az energiakrízis idején sikerült megmentenünk a
postát a Külső Budai úton.
A termálfürdőnek érkező folyamatos fejlesztési források
és az egyre hatékonyabb működtetés teszi lehetővé,
hogy a 75 év fölötti ceglédiek hetente egyszer ingyene-
sen vehessék igénybe az itteni gyógyvizet. Bízom ben-
ne, hogy az új gyógyászati szárnnyal megérkezik a
gyógyhellyé minősítés is.
Az Öregszőlőben is be tudjuk vetni új földgyalunkat,
melynek segítségével egyre pontosabb és gyakoribb mun-
kavégzéssel szolgáljuk az itt élőket. Ugyanitt végre újrain-
dult a szélessávú internet kiépítése is. Azonban a fejlődés-
nek vannak árnyoldalai is. Az egyre népszerűbb nyugati
városrészben elszaporodtak az illegális szemétlerakó he-
lyek, a hajnalig tartó zenés rendezvények és a gyorshajtók
is. Meggyőződésem, hogy következetes munkával, jó ren-
deletalkotással és a lakók érdekeinek egyeztetésével min-
denre lesz megoldás. A Budai úton például egy fix telepí-
tésű sebességmérő komoly visszatartó erővel bírhatna.
A közeljövő célkitűzései közül elsőként kell megemlíte-
nem a Csengettyűs utca felújítását, ami több tízmillió fo-
rintot igényel majd még 2024 első felében. A soron kö-
vetkező ciklusban elkezdhetünk az Öregszőlő csatorná-
jára fókuszálni, illetve az ivóvízfejlesztésből kimaradt ut-
cákat is sorra kell keríteni. Elmaradásainkat a külterületi
utak kapcsán is be kell hozni, amit a Nyárfás dűlő régi
aszfaltburkolatának a helyreállításával kell kezdenünk.
Sok feladatunk van még, és egész csapatunknak Cegléd
az első!

n

Egy hely,
a szívedhez közel
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Közúti balesetek
LESODRÓDOTT AZ ÚTRÓL és
fának csapódott egy személy-
gépkocsi október 10-én este
Jászkarajenő és Kőröstetétlen
között. A gépkocsiban egy em-
ber utazott, aki a roncsba szo-
rult. A ceglédi hivatásos tűzol-
tók feszítővágó segítségével a
beszorult embert a roncsból ki-
szabadították, majd áramtala-
nították és átvizsgálták a jár-
művet. A műszaki mentés ide-
je alatt az érintett útszakaszt
lezárták.
EGY KAMION FÜLKÉJE ÉGETT tel-
jes terjedelmében október 26-án
délelőtt az M4-es auóúton Cegléd
közelében. A tehergépjárműben
egy ember utazott, aki idejében
elhagyta a járművet. A ceglédi
hivatásos tűzoltók a lánggal égést
megszüntették, majd a forró al-
katrészeket visszahűtötték.
HÁROM SZEMÉLYGÉPKOCSI ütkö-
zött össze október 15-én délután
Nagykőrösön, a Ceglédi úton. Az
összetört autók forgalmi akadályt
okoztak. A nagykőrösi önkor-
mányzati tűzoltók áramtalanítot-
ták és átvizsgálták a járműveket,
majd biztosították a helyszínt. A
műszaki mentés ideje alatt az
érintett útszakaszt lezárták. – tá-
jékoztatott Csámpai Attila a
Pest Vármegyei Katasztrófavé-
delmi Igazgatóság szóvivője.

NOVEMBER 1-JÉN ÖSSZEÜTKÖZÖTT
két személyautó Cegléden, a Bu-
dai úton, a Csókás József utcánál.
A balesetben részt vevő jármű-
vek kiütöttek egy villanyoszlopot
és megrongáltak egy tűzcsapot is.
Az egyik járműbe beszorult egy
ember, őt a ceglédi hivatásos tűz-
oltók kézi erővel emelték ki. A
helyszínen dolgoztak a társható-
ságok is. A katasztrófavédelem
és a szoljon.hu információi sze-
rint az érintett útszakaszt éjszaka
teljes szélességében lezárták. A
villanyoszlop pótlása és visszahe-
lyezése a későbbiekben történik
majd meg.

Bűnbanda terrori-
zálja Ceglédet?

A MAGYARJELEN.HU OLDALON
jelent meg egy videón rögzített
beszélgetést is tartalmazó cikk,
melyben egy ceglédi vállalkozó
kér segítséget azt követően, hogy
maffia módszerrel félholtra ver-
ték. A kegyetlen, életellenes tá-
madás elkövetői és a felbujtó sze-
mélye ismert a rendőrség számá-
ra, mégis a mai napig szabadlá-
bon vannak a tettesek. Az embe-
rek félnek, a gyerekek nincsenek

biztonságban. Az áldozattá vált
férfi most a nyilvánosság bevo-
násával száll harcba azért, hogy
miután több család elköltözött
már Ceglédről az ,,érinthetetlen”
család miatt, a város újra egy biz-
tonságot jelentő otthont jelentsen
az ott élők számára. – fogalmaz a

híroldal, hozzátéve: megkeresték
a város polgármesterét, aki azon-
ban „csak szétteszi a kezét, mit
tudna segíteni?”
Bartha Barna, a Mi Hazánk Pest
vármegyei elnöke arról nyilatko-
zott: megfelelő polgármester kéne,
aki rendet tud tenni a városban.



BEISKOLÁZÁSI
TÁJÉKOZTATÓ

Művészeti Iskola, Gimnázium
Szakgimnázium és AMI

BEISKOLÁZÁSI tájékoztatót és szülői
értekezletet tartunk 2023. november 7-én

(kedd) 9 órakor. Helye a Kossuth
Művelődési Központ kamara terme

(Cegléd, Kossuth tér 10/A.) Bejelentkezés
írásban, a titkárság e-mail címén:
pimititkarsag@gmail.com
www.pimi.huwww.pimi.hu

Működésfilozófiánk

A nevelő-oktató munka minden területének
a TANULÓK fejlődését kell szolgálnia! Olyan
embereket kell nevelnünk, akik hatékonyan
és önállóan tudnak dolgozni, képesek
alkalmazkodni a kor követelményeihez,
nyitottak az új dolgok befogadására és
képesek az önművelésre. A magyar nyelv és
kultúra ápolása, szolgálata, tudatos vállalása,
egyfajta küldetéstudat legyen a részükről.
Gondoskodik arról, hogy növendékeink
elsajátítsák az alapvető erkölcsi normákat, va-
lamint a választott hívatás magas színvonalú
elméleti és gyakorlati anyagát. Fontos emberi
értéknek tartjuk - erre neveljük Őket - az
állandó intellektuális fejlődés igényét, a
közösségbe való hatékony beilleszkedés
képességét és az egészséges életmód iránti
igényt, a környezettudatos életvitelt, a
művészi és szakmai tisztességet, a hivatás
iránti alázatot. Valljuk, csak a tisztességes
munka hozhat boldogulást! Intézményünk
országos beiskolázási körű, ezért ha igény van
rá, kollégiumi elhelyezést is biztosítunk!

SZAKMAI GYAKORLATI HELY BIZTOSÍTOTT!

www.pimi.hu

www.pimi.huwww.pimi.hu

Szakgimnázium 9. évfolyam

SZÍNÉSZ szak
Képzési idő 5 év

Szakmegnevezése és tanulmányi kódja:
0007 színész II. (színházi és filmszínész)

4 02 15 07
A 9-12 évfolyamig általános képzés folyik
párhuzamos művészeti képzéssel egybe-
kötve. A 12. évfolyam végén érettségiznek
magyar, matematika, történelem és termé-
szettudományos tantárgyból. A 13. évfolya-
mon idegen nyelvből és szakmai tantárgyból.
A 13. évfolyamon érettségi bizonyítványt és
szakmai végzettséget is kapnak.
A szakmai végzettség azonosító száma:
4 02 15 07 Színész II. (szak megjelölésével)
• Választható idegen nyelv: angol, német
• Szakmai idegen nyelv: francia és angol
• Jelentkezni 3-as tanulmányi átlagtól lehet!
• Választható idegen nyelv: angol, német
• Felvétel központi írásbeli és szóbeli felvételi
elbeszélgetés alapján.
• Iskolánk a Károli Gáspár Református Egye-
tem partnerintézménye!

• Kiváló pedagógusok és művészek
gondoskodnak arról, hogy tanulóink sikeres
érettségi vizsga után, művészeti szakvizsgát
tegyenek,vagy tovább tanulhassanak!
• Emelt szintű érettségi felkészítő és
nyelvvizsga felkészítő, akár egyénileg is!
• Kollégiumi elhelyezés biztosított!
• Ingyenes képzés. Ingyenes korrepetálás!
• Személyre szabott fejlesztés és
tehetséggondozás!
• Magánórák biztosítása!
• Speciális felkészítés az óvodapedagógus
pedagógus, egyéb felsőoktatási és
művészeti továbbtanulásokra!
• Érettségi után várjuk a szakmai
ismeretekkel rendelkező érdeklődőket
táncos és színész szakképzésünkön!!!

Ne habozz!
Jelentkezz hozzánk!
Nyilvántartási szám: 20/2955/2001 OM

azonosító: 200185
Intézmény telephely kódja: 002
E-mail: pimititkarsag@gmail.com

„AMIT CSAK NÁLUNK-,
AMIT CSAK TŐLÜNK
KAPHATNAK MEG:

www.pimi.hu

Szakgimnázium 9. évfolyam

TÁNCOS szak
Képzési idő 5 év

Szakok és tanulmányi kódjaik:
0004 színházi táncos,

0005 kortárs - modern ‒ táncos,
0006 néptáncos

A 9-12 évfolyamig általános képzés folyik
párhuzamos művészeti képzéssel egybe-
kötve. A 12. évfolyam végén érettségiznek
magyar, matematika, történelem és termé-
szettudományos tantárgyból. A 13. évfolya-
mon idegen nyelvből és szakmai tantárgyból.
A 13. évfolyamon érettségi bizonyítványt és
szakmai végzettséget is kapnak.
A szakmai végzettség azonosító száma:
4 02 15 09 Táncos II. (szak megjelölésével)
•Választható idegen nyelv: angol, német
•Szakmai idegen nyelv: német és angol
•Iskolánk a Magyar Táncművészeti Egyetem
partnerintézménye!
•Jelentkezni 3-as tanulmányi átlagtól lehet!
•Felvétel központi írásbeli és szóbeli felvételi
elbeszélgetés alapján.
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saját magamnak alkotott tízparancsolatom
között van a következő törvény: Záhony
felé tartó Intercity vonatra ne szállj fel! A
Nyugati pályaudvartól Ceglédig csak a
délre, Szegedre tartó vonatokra szoktam
felülni. Ha kelet felé tartó vonatra ülök,

mindig ér valamilyen kellemetlenség.
Elballagok a világvége után két kilométerrel felépí-
tett konténerek felé, ahová a pályaudvar felújításá-
nak idejére a pénztárakat tették. Az elvesztegetett
időre irányuló gondolataim elintézik, hogy meg-
szegjem a saját törvényemet. Megvásárolom a hely-
jegyet a Záhony felé tartó Intercity vonatra. A sze-
gedire csak húsz perccel kellett volna többet várni.
Reggel megvettem az országbérletet, de nem jöttem
rá, az auto¬ma¬ta hogyan ad hozzá csak helyje-
gyet. Vagy én vagyok nagyon hülye, vagy még nem
állították át az automatákat ilyen tranzakcióra. Hiá-
ba próbálkoztam, a gép ragaszkodott hozzá, hogy
ne csak pótjegyet, hanem teljes jegyet is vegyek.
Leveszem magamról az agyonizzadt pólómat az
egyik peronon, és a táskámból előhalászom egy
másikat. Az embereknek fel se tűnik, hogy egy fél-
meztelen férfi álldogál mellettük. Közönyösen
mennek el mellettem. Nem vagyok egy Mr.
Universum. Nem is pózolok, hogy jobban odafi-
gyeljenek rám. Félmeztelenül, izzadtan olvadok be-
le a minden látványra immunis tömegbe.
Túrázni voltam. Kicsit egyedül akartam lenni a ter-
mészettel. Nagyon meleg volt, szerencsére sok he-
lyen árnyékot adtak útközben a fák. Az utolsó kilo-
métereket úgy tettem meg, mint egy zombi. Gon-
dolatok nélkül. Csak vittek a lábaim előre. Nem
vágytam másra, csak egy hideg sörre és egy me-
dencére, amelynek a hűs vizében áztathatom le ma-
gamról az izzadtságot. A sörön már túl vagyok.
Mindjárt leülhetek a légkondicionált vagonban.
Belépek a kocsiba, és keresem a helyemet. Hu-
szonegyes kocsi, ötvenötös szék. Kettes ülés. Fia-
tal nő ül ott. Kezében egy kisfiú. A gyerek egy-
éves sincs. Három hatalmas koffer melléjük téve
az ülésre. Az én ülésemre. Esélyem sincs leülni az
ötvenötös székre.
Megkérdezem tőle, hogy melyik ülésre szól a je-
gye. Az ötvenhetesre. Az ötvenötös mellé. A gye-
rek olyan kicsi, hogy ingyen utazhat. A nő olyan
sovány és alacsony, hogy a hatalmas kofferjeit fel
sem tudja tenni a polcra. Gondolkozok rajta, hogy
elmagyarázom a nőnek, hogy a gyerek ingyen
utazik ugyan, de a helyjegyet neki is meg kell
venni. Akkor én le tudnék ülni a seggemre a hely-
jegyemmel együtt.
A szemébe nézek. Ő is a szemembe néz. Ez egy
olyan egymás szemébe pillantás, amiből nem lesz
szerelem. Mintha a világűrt bámulnám csillagok
nélkül! Érzem, hiábavaló lenne minden szó. Ha
segítenék neki feltenni a csomagokat a polcra, ak-
kor se férnénk el a kettes ülésen én, ő és a gyerek
egyszerre.
Szeretnék nő lenni! Idős nő. Egy öreg nő biztos,
hogy felállítaná és elpakoltatná vele a cuccait, meg
a gyerekét is. De én egy nagydarab középkorú csá-
vó vagyok, aki bármit tesz, nem jön ki jól ebből a
szituációból. A vonaton mindenki csak nézne, hogy
miért kötözködöm szegény hölggyel, aki ilyen apró
gyerekkel és ilyen nagy csomagokkal utazik.
Egy idős nő megy el mellettünk. Olyan, amilyen
most lenni szeretnék. Megjegyzi, milyen cuki a kis-
baba. Én a vén matróna még vénebb és még
matrónább édesanyjára gondolok.
Előttünk egy négyes ülés van. Négy fiatal lány ül
ott. Egy ötödik fiatal lány érkezik. Elmagyarázza,
hogy az ő helyén ülnek. A négy lány angolul mond
valamit. Az újonnan jött lány nem jön zavarba. An-
golul is elmondja, hogy az ő helyén ülnek. A négy

lány elindul egy másik négyes üléshez, ahol már ül-
nek mások. Elmondják nekik angolul, hogy ők meg
az ő helyükön ülnek. Azok felállnak, és átülnek a
saját helyükre, ami eddig üresen tátongott.
Egykedvűen nézem a szokásos Intercity vonatos
népvándorlást. Mindig ez megy. Az utas felszáll a
vonatra, és kiválasztja a szimpatikus üléseket. Ne
egy vasúti pénztáros kénye-kedve szabja meg, hogy
ő hová üljön! Helyjegyet csak azért vesz, hogyha
valaki nagyon kekeckedik vele, hogy rossz helyen
ül, le tudja tenni az alfelét valahová.
Az ötödik lány egy háborút nyert királynő diadalit-
tasságával teszi fel hatalmas hátizsákját az ülések
fölötti polcra. Leül, és kicsomagolja a kezében tar-
tott gyorséttermi kajás zacskót. Az egész vagonban
sültkrumpli- és zsírszag kezd terjengeni.
Leülök a folyosó másik oldalára az ötvenhatos ülés-
re. Ha jön valaki, akinek ide szól a jegye, majd ke-
resek másik üres ülést. Hullafáradt vagyok, remeg-
nek a lábaim. Most másztam végig a Kéktúra leg-
könnyebb szakaszát Hűvösvölgytől Pilisboros-
jenőig. A lábműtétem után most túráztam először.
Kíváncsi voltam, a legkönnyebb túrán végig bírok-
e menni. Sikerült, de a lábaim érzik, hogy sokat
mentem.
Zuglóban mellém ül egy nálam fiatalabb férfi.
Reménykedem, hogy Ceglédig nem jön senki
más. Hiába.
Kőbánya-Kispesten idősebb férfi száll fel, és közli,
hogy az ő jegye ide szól. A fiatalember zavartan áll-
dogál. Mondom neki, hogy üljön le nyugodtan, és át-
ülök a sültkrumpli-királynővel szemben lévő ülésre.
Így éppen szemben vagyok a nővel, akinek gyer-
meke és csomagja az ülésemet bitorolja. Próbálok
nem nézni rá, de a tekintete feneketlen kútként nye-
li el a pillantásaimat.
Ceglédig már csak Ferihegyen állunk meg. Re-
ménykedem, hogy ott nem szállnak fel sokan, és
senki nem fog ideülni. Hiába.
Két idősebb férfi és egy idősebb nő érkezik mére-
tes csomagokkal. Az egyik férfi a felettem lévő
polcon a számokra bök. Elmondja, hogy ez a há-
rom az ő helyük.
Most lett elegem. Felállok, felhajítom a nő cso-
magjait a polcra és leülök! Nem érdekel se a né-
zése, se a járása, se a kicsi gyereke! Majd én meg-
mutatom neki!
Felállok, de ahogy indulnék felé, előveszi az
egyik mellét, és szoptatni kezdi a kisfiút. Közben
úgy néz rám, mint egy kölyökkutya, aki minden
cipőt szétrágott a házban, és amikor leszidják,
nem érti, mi rosszat tett.
Körülnézek. Minden ülés foglalt. Csak az enyémen
nem ül ember, mert ott csomagok vannak. Mellette
egy nő, akinek a mellén egy gyerek csüng.
Elindulok a másik kocsi felé. A kocsi végén a vé-
cénél négyen állnak. Egyikük az ablakpárkányon
ül! Mekkora ötlet! Elindulok a másik kocsiba. Ott
leülök az ablakpárkányra! Az ablakpárkány szabad,
de egy üres babakocsi van elé téve. Illetve nem
üres, mert van benne egy darab medve formájú
chips. Megállok mellette, és elfoglalom az új pozí-
ciómat. Így utazom Ceglédig. Állva, légkondi nél-
kül. Méregdrága helyjeggyel a zsebemben.
Van egy útitársam is. Együtt nézzük az ablakon ke-
resztül a tájat. Én ember vagyok, ő poloska.
Szakad rólam a víz, amikor leszállok a vonatról
Cegléden. Megállok, és várom, hogy a huszonegyes
kocsi elrobogjon előttem. Szeretném látni a nőt, aki
miatt megint olyan izzadt és büdös vagyok, mint
egy harcból visszatérő csatamén. Bele akarok néz-
ni még egyszer a szemébe, amely mögött felsejlik
az éjszaka sötétje!
A huszonegyes kocsi elmegy mellettem. Ahol a nő
ül, el van húzva a függöny az ablakon. A gyerek
szemébe süthetett a nap.
Egy vállrándítással elintézem. Csak egy átlagos vo-
natút volt a Nyugati pályaudvar és Cegléd között.

VERES TAMÁS

(Az írás október 6-án jelent meg a Népszava
Nyitott Mondat mellékletében.)

Fürdőszoba Szakáruház Cegléd
Csempék - Kádak - Kabinok - Parketták

Cegléd Alszegi u. 35.
T.: 53-310-285
M.: 70-368-2816
furdoszobaszakaruhaz.hu

Facebook: Fürdőszoba Szakáruház Cegléd

Fórum

Guanótenger,
cigarettavég

O. küldött lapunknak fotókat a ceglédi vasútállomásról,
melynek területén több helyszínen madárürülék borítja a
burkolatot. ,,Az alábbi undorító, áldatlan állapotokkal
kapcsolatban hogyan, kitől tudnék tájékoztatást kérni, mi-
ként lehet megszüntet-
ni?” – kérdezte olvasónk

a Ceglédi Panoráma Fórumában.
Olvasóink megosztották tapasztala-
taikat a témában.
„Ma pont ugyanez fordult meg a
gondolataimban, mikor akrobatáz-
tam a fostenger kerülgetésével.... Un-
dorító, gusztustalan, gyomorforgató,
ellenperisztaltikát indító, förtelmes.
Pláne, kis ,,Lesz buszozás Kőrösről
Ceglédre, vagy sem” című vetélkedő
műsor és többszáz utas per négyzet-
centiméter után, fél óra késést köve-
tően. Most pedig várom a kulturált
beszólásokat. Ezek a tehén méretű
galambok kb. 3-4 éve lepték el a vá-
rost. Szóval nem volt mit észrevenni.
És akkor sem gondolom normális-
nak, hogy minden áldott nap egybe-
függő guanórétegen cuppog a lakosság talpa.” – fogalmazott az egyik
utazó. Egy másik hozzáteszi: „Ezt tudom még fokozni! A galambok
már a váróteremben fészkelnek és ,,természetesen” oda is piszkítanak!
A takarítók nap, mint nap sikálják a madárürüléket, de másnap ismét
olyan minden, nem csak a kövezet!”

Másokat nem a madárürülék, hanem
a szemét zavar az állomás környé-
kén. „Valamelyik nap arra jártam.
Nekem nem a madárszar esett rosz-
szul, hanem az energiaitalos dobo-
zok, a szétdobált rengeteg cigaretta
vég, a különböző papírok. Csoki, cu-
korka, zsebkendő. Szóval, nem a
madárral van a baj, hanem az em-
berrel. Az emberrel, aki nem képes a
sok kuka közül az egyikbe tenni a
szemetet. Az emberrel, aki nem ké-
pes takarítani, vagy megoldani a ta-
karítást.” – írja egy olvasó, egy má-
sik szerint viszont: „Mostanában
kezd az a meggyőződésem erősödni,
hogy nem azok dobálták el, akik ci-
giztek, vagy energia italt ittak, ha-
nem akik kukáztak?”
K. Z. arról írt „be kell jelenteni a lift-

nél kiírt telefonszámon, én megtettem az aluljáró mocskossága okán.
Felhívott a takarító cég megbízottja, főnöke(?) nem tudom, közölte,
hogy a MÁV nem kért az idénre úgymond ,,vizes” takarítást, ezért néz
ki az aluljáró is úgy, ahogy kinéz! De lehet próbálkozni, többször kér-
tem a sínek melletti szemetet szedjék össze. Kb. két hónap eltelt azóta,
még most sem sikerült!”

b
Gondolat
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Ígéretes, ifjúsági válogatott dzsúdósként indult, de
16 évesen rohamosan romlani kezdett a látása. Az
1991-ben diagnosztizált betegség következtében
bal szemére rövid idő alatt teljesen megvakult, és a
jobbal is csak alig tíz százalékban lát. Biró Norbert
mégis több mint teljes életet él: amellett, hogy dip-
lomákat szerzett s nyelveket beszél, paralimpiai
bronzérmesnek vallhatja magát, és közel másfél év-
tizede az ép dzsúdósok ifjúsági válogatott keretét
edzi. Vak sporttársait is segíti, miközben a magán-
élete is sikeres: családapa lett. Ahogy leülünk az
edzése előtt beszélgetni, a tréningre érkező ifjú
sportolók kivétel nélkül óriási tisztelettel szorítják
meg a kezét.

yerekként mi szerettél volna lenni?
- Hat-hét évesen még építészmérnök. Tervez-
tem, rajzoltam otthon vonalzóval még konkrét
háztervet is. Aztán negyedikes-ötödikes ko-
romban jött az ötlet, hogy fodrász leszek!
Anyukám megnyugtatott, hogy bármiben tá-
mogat, amit szeretnék, csak boldog legyek,

amikor elhatároztam: inkább edzőnek állok.
- Ilyen korán erre gondoltál?
- Tizenkét évesen eldöntöttem, engem ez a pálya vonz.
Már javában dzsúdóztam, és épp nem volt klubedzőnk, hát
be is álltam a még kisebbek mellé trénernek, versenyekre
is elkísértem őket. De amúgy hatéves koromtól mindig
sportoltam – vízilabdát, tornát, birkózást, dzsúdót –, és
mint minden sportoló gyerek, olimpiai bajnok is akartam
lenni. Ez a terv aztán szó szerint vakvágányra futott…
- Hogyan derült ki, hogy baj van?
- Dzsúdósként már az országos élmezőny és az ifjúsági
válogatott tagja voltam, amikor rohamosan romlani kez-
dett a látásom. 16 évesen ültem az iskolapadban, és nem
láttam a táblát… Először poénra vettem, hogy mindenki
körmöl, nekem meg nincs dolgom, mert nem látok, aztán
rengeteg orvost végigjártunk, mire kiderült, mi történik.
Először egy olyan jellegű szaruhártyaelváltozást állapí-
tottak meg, amely szemüveggel nem korrigálható.
- Mi a betegség neve?
- Keratoconus. A lényege, hogy hol vastagabb, hol véko-
nyabb, mondhatni hegyes-völgyes a szaruhártya, és ezek-
kel a „domborzati viszonyokkal” nem lehet mit kezdeni.
Eljutottam egy orvoshoz, aki a betegség kialakulása mö-
gött genetikai hajlamot valószínűsített, de hiába vizsgált
meg minden elérhető családtagot, végül nem talált erre
utaló nyomot. Igazából sosem derült ki az oka.
- Mindkét szemedet ugyanúgy érinti a probléma?
- Nem egyforma erősséggel alakult ki. 1991 körül, 17
évesen hallottam először a betegség nevét, s egy-két éven
belül el is végeztek egy lézeres szemműtétet a bal szeme-
men, amelyikkel akkor is már csak négy–öt százalékban
láttam. A jobb még 30 százalékon funkcionált. A műtét
után pár hónapig a bal is feljött erre a szintre, aztán hirte-
len visszaesett. Akkor derült ki, hogy más gond is van…
- Pontosan mi?
- Közben egy zöldhályog is kialakult, és így már tényleg nem
volt mit tenni. A bal szememmel ma már nem látok, a jobb
hat-nyolc százalékon áll – évtizedek óta. Erre a stagnálásra
sincs orvosi magyarázat, mert elvileg fokozatosan halad előre
a betegség, aminek négy fázisa van, és a negyedik a vakság.
- Segítesz elképzelni, hogy a jobb szemeddel mennyit látsz?
- A szemészeti vizsgálaton ugye le kell ülni egy székbe, és el-
olvasni egy táblán a számokat. Aki azon a legnagyobbat el
tudja olvasni, az tíz százalékban lát, de én azt sem látom, eset-
leg közelebbről. Számomra olyan, hogy éles, nem létezik,
minden homályos. Az arcokat nem látom, csak a fejformát.

- Hogyan tanultál meg együtt élni ezzel? Most nagyon
pozitívnak érezlek, de gondolom, nem volt mindig így.
- Szerintem a körülöttem élők is azt mondanák, hogy vi-
szonylag könnyen feldolgoztam. Nem akarok hazudni,
volt kisebb mélypont, de hosszan tartó traumatikus idő-
szak nem. Talán mert folyamatként zajlott le, nem egyik
napról a másikra történt. A szervezet hozzászokik az új ál-
lapothoz. Most, hogy kérdezed, beugrik, hogy a kilencve-
nes évek közepén egy gyerekcsapatot vittem versenyezni,
és egy velem szemben ülő lány megkérdezte, miért olva-
sok olyan furán. Elkezdtünk beszélgetni, és ő is azt mond-
ta, milyen természetességgel beszélek róla. Persze, mert
nekem ez a természetes állapotom.
- Ahogy jöttél a parkolón keresztül az épület felé, és ta-
lálkoztunk, a mozgásod alapján eszembe nem jutott vol-
na, hogy látássérült vagy. Semmilyen bizonytalanságot
nem fedeztem fel rajtad, fehér bot pláne nincs nálad…
- A látássérültek sportjában azt mondják, a látásmaradvá-
nyunk mérhető. Az viszont, hogy ki hogyan használja ezt
a maradványt, mérhetetlen. Nagyon egyéni, ki miként éli
meg. Úgy gondolom, én az emlékeimből látok. Az agyam-
mal, mert a szememmel alig lehet. Amikor a leszázaléko-
lás miatt orvoshoz mentem, kérdezte a doki, kivel jöttem.
Mondom, egyedül. Hol a fehér bot? Az nincsen. De hát,
ilyen látással nem lehet közlekedni! Mondom, ha lehet, ha
nem, én megoldom. A kezemben volt egy József Attila-
kötet, kérdezte, az minek. Mondom, várnom kellett egy
órát, eltöltöttem hasznosan. De hát, tudok olvasni? Mon-
dom, általános iskola elsőben megtanítottak, és bravúros
módon azóta sem felejtettem el. Azt mondja, ne viccelőd-
jek, ilyen nincs. Mondom, ha van, ha nincs, én olvasok.
- Más érzékeid, képességeid akkor felerősödtek?
- Sokkal jobban használom a memóriám. Edzésen minden-
kit beazonosítok távolabbról is a testalkata, a hajszíne, az öve
színe alapján, de ezeket az infókat mind fejben kell tartanom.
- Mi lett a diagnózis után a versenyzéssel?
- Másfél-két évre abbahagytam, és mivel az edzősködés is
bizonytalan lett, elvégeztem az ELTE-n a testnevelés-
földrajz szakot. Jobb lett volna a testnevelés mellé a tör-
ténelem, sőt oroszból, angolból is jó voltam, de különbö-
ző okok miatt ezek kiestek. Az egyetem alatt egy orvos
azt javasolta, az én állapotomban a tanári pályát is hanya-
goljam, egy oktatóm viszont egy vízitáborban egyetlen
ösztönző mondatával helyre tett: „kolléga, ugye nem adja
fel?” Ezért az öt szóért örökre hálás leszek neki.
A diploma megszerzése után négy éven át tanítottam is a
lakóhelyem közelében egy faluban, amíg el nem jutott
hozzám az infó, hogy látássérültként is lehet dzsúdózni, sőt
paralimpián is részt vehetek. Edzőképzésen voltam épp
Rómában, amikor kiderült, hamarosan kvalifikációs Eb
lesz, amelyen ki lehet jutni Sydney-be. Vincze Gábor sors-
társammal neveztünk, felkészültünk, s mivel mindketten
érmesek – én Európa-bajnok – lettünk, kijutottunk. Igaz,
elvesztettem az állásomat, ahol nem tudtak a betegségem-
ről, amit paralimpikonként nem titkolhattam tovább. Be-
vallom, addig kerültem az üzemorvost, ők meg végül nem

vállalták, hogy egy alig látó testnevelő tanárt alkalmazza-
nak. Közben már tanítottál a Vakok Iskolájában, ami mel-
lett akkor ismét a sportolásra helyezted a hangsúlyt…És
közben – már a TF-es szakedzői diplomával is a zsebem-
ben – ép versenyzőknek is tartottam edzéseket.
A Vakok Iskolájában egy speciális képzésen megtanítot-
tam a gyerekeket esni, mert sokan nem is gondolnák, ez a
fajta balesetmegelőző és -tompító tudás vakként milyen
hasznos… Egyébként amikor dzsúdóedzést tartok vakok-
nak, ugyanolyan gyerekként kezelem őket, mint bárki
mást, csak a technika oktatásánál kell megfogni a kezü-
ket-lábukat, és úgy megmutatni a mozgást. Ez mondjuk
nem egyszerű, mert a dzsúdó még a látóknak is bonyolult
sportág, ráadásul van egy ellenfél, aki általában ki akar
velünk tolni… De amikor 15–20 vak gyerek volt a terem-
ben, én akkor sem vezettem oda egyiküket a másikhoz,
hanem kiabáltak, és hang alapján megtalálták egymást.
- Hogyan lett belőled paralimpiai bronzérmes?
- Onnantól, hogy tudtam az indulás lehetőségéről, az volt az
álmom, hogy – ha már olimpián nem tehetem – paralimpián
érmet szerezzek. Ugyanolyan keményen készültünk, mint
az olimpikonok, ugyanazokat az edzőtáborokat jártuk végig.
A küzdelmi edzéseket az épekkel együtt csináltuk végig, a
kondicionális jellegűeket Vincze Gabival ketten. Sydney-
ben az érem nekem nem jött össze, így abba akartam hagy-
ni, de a szövetségi kapitány meggyőzött, hogy gyorsan elre-
pül az a négy év, ami – 1400 nap – akkor rengetegnek tűnt.
Aztán tényleg gyorsan eltelt Athénig, ahol 2004-ben meg-
valósult az álmom! Pedig sérülés után utaztam, de összeállt
minden: a bronzérmet teljes sikerként éltem meg.
- Már jó ideje az edzősködés vette át a főszerepet az életed-
ben. 2011-től a magyar ifjúsági válogatott keretedzőjeként
is dolgozol – hangsúlyozom, az épek keretéről beszélünk.
- Az edzősködés is egy álom megvalósulása, pedig 2008-
ban másfél évre elhagytam az országot, Írországba költöz-
tem. Ki akartam próbálni magam egy más közegben, ahol
fitneszinstruktor lettem. Az angolom fejlesztésén túl ez a ki-
térő a személyiségemet is építette. Olyan tulajdonságaimat
is elkezdtem onnantól értékelni, amiket előtte nem, s amikor
hazajöttem, épp emiatt volt annyi önbizalmam, hogy meg-
pályázzam a keretedzőséget. Korábban nem hittem volna,
hogy engem választhatnak, pedig így lett. Volt, aki kételke-
dett, de az idő igazolta a döntést: lassan tizenhárom éve csi-
nálom. A férfiakért felelek, de a nőkkel is együtt dolgozunk.
- Emellett 2012 óta a látássérült szakágat is vezeted szö-
vetségi kapitányként…
- Ennek az intenzitása változó, mert 2016, azaz Rio óta nem
volt dzsúdós paralimpikonunk, de Párizsban újra lehet.
Emellett a Látássérültek Nemzetközi Sportszövetsége
Dzsúdó Bizottságának is az elnöke voltam nyolc évig,
Tokió után egy másik magyar vette át tőlem a stafétát. Az-
óta a bizottságban az oktatásért felelek. Ez elegendő a töb-
bi elfoglaltságom mellett, hogy azért még a családom is lás-
son, akikkel Cegléden élünk. Mert otthon is szeretek lenni.
- Mióta vagy családapa?
- 2016 óta vagyunk együtt a párommal, és ennek is köze
van a sporthoz, hiszen Anita két nagyobb, ma már egye-
temista gyermeke is dzsúdózott. Közös kisfiunk, Benedek
most lett hatéves, a nagyokat nem is féltestvéreinek te-
kinti, olyan jó a viszonyuk. Nem igazán akartam, hogy ő
is az én sportágamat válassza, de körülbelül két éve oda-
állt elém, hogy mikor kezdheti már el… Erre nem mond-
hattam, hogy nem mehet, úgyhogy elkezdte, de mellette
úszik is. Kivizsgáltattuk, hogy nem örökölhette-e a beteg-
ségemet, de szerencsére minden rendben vele.
- Ahogy visszagondolsz a megtett utadra, hogy érzed:
mennyire kaptál támogatást, segítséget a betegséged
kapcsán másoktól, s mennyire ütköztél akadályokba?
- Aki biztatott, támogatott, annak nagyon hálás vagyok! Aki
akadályt akart gördíteni elém, az meg nem zavart, nem
hagytam. Azt gondolom, az emberek többsége nem feltétle-
nül rosszindulatból mond vagy gondol valamit, sokkal in-
kább az információhiány okoz problémát. Nem tudnak ho-
va tenni, ebből adódhat, hogy első blikkre bántót mondanak
vagy tesznek. Én viszont tudom, mire vagyok képes. Nagy
valószínűséggel nem fogok űrhajót vagy repülőt vezetni, ez
kimarad az életemből. Na jó, az autóvezetés is, de ezen kí-
vül bármit megcsinálok. Benedek fiam nézőpontjából annyi
történik, hogy mi vagyunk az a család, ahol mindig anya ve-
zet, mert apa rosszul lát. Neki és nekünk ez így természetes.
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Fésűs Gréta
lovas sikerei

FÉSŰS GRÉTA SIKERES FIATAL lo-
vas versenyző. A Champions
Team ifi lovasa, aki egyedüli ceg-
lédiként jutott be a Talent Prog-
ramba. Gréti két lóval versenyzik
120-135 cm magasságban,
Hunter Dadero Z és Looking For
You a társai a bajnokságokon és a
nemzetközi versenyeken belföld-
ön és külföldön egyaránt, ahol
szinte mindig kiválóan teljesíte-
nek. Gréti nyitott versenyszám-
ban profi lovasokkal áll starthoz
és ezeken a pályákon is eredmé-
nyesen szerepel. 2023-as sikerei:
Nemzetközi verseny Samorin
Szlovákia 1. hely, Fedettpályás
országos bajnokság 6. hely,
Budapest nemzetközi verseny 1.
hely, Kiskunhalas nemzetközi

verseny 1. hely, Pest megyei baj-
nokság 1. hely, Regionális baj-
nokság 3. hely, Moody Mares dí-
jáért 1. hely nemzetközi verseny.
Gréta 3 éves korában kezdett lo-
vagolni, a Mizsei Lovastanyán
Pándorfalvi Zitával, majd később

a Kövesdi farmon és a Füle ta-
nyán kapott lehetőséget a fejlő-
désre. Eleinte ügyességi verseny-
számokban indult, majd jöttek az
ugrások. Már 11 éves korától a
versenyek során gyűjtötte a he-
lyezéseket és a kupákat.
- Minden nap lovagolok vagy
képzem a két lovamat és maga-
mat is. Hetente egyszer vagy
kétszer vannak edzések az
edzőmmel Sári Viktorral. Egy
versenyen nagyon fontos a pá-
lya bejárás, hogy az edzőm tak-
tikáit megfelelően tudjam kivite-
lezni, ezért sokszor a bejárás
végén még egyszer végig me-
gyek a pályán fejben, főleg a
szűk fordulókat nézem meg job-
ban. Amikor lóra ülök kizárom a
külvilágot és csak az edzőm
hangját hallom, vagy azt se. Na-
gyon szeretem a lovakat, de a
sportot még inkább! A lovaglá-
son kívül is van élet: a Patkós
Irma Gimnázium 11 G osztályá-
nak tanulója vagyok és az osz-
tályfőnököm Sztankaninecz
Beatrix, aki mindenben támogat
és segíti a tanulmányaimat. Jö-
vőbeni terveimben sok minden
szerepel, talán az egyik legna-
gyobb álmom az Európa baj-
nokság! Ezúton szeretnék köszö-
netet mondani Pándorfalvi
Zitának, aki még a mai napig is
mellettem áll, Sári Viktornak az
edzőmnek, szüleimnek , akik
mindenben támogatnak és segí-
tik megvalósítani az álmaimat. –
nyilatkozta lapunknak a fiatal.

Cegléd Tánc-
együttes sikerei

A CEGLÉD TÁNCEGYÜTTES fiatal
táncosai Törökszentmiklóson, a
Gaál András tiszteletére megren-
dezett VI. Gaál Autentika néptánc
gálán szép eredményeket értek el:
Buresch Zselyke - bronz; Farkas Donát - bronz;
Szabó Boglárka - ezüst; Kelemen Kata - ezüst;
Farkas László - ezüst; Olenyuk Csaba - ezüst;
Olenyuk Katalin - ezüst; Virág Hajnalka - ezüst;
Sziládi Zita - arany; Bruno Stefano Csaba - ezüst;
Zsengellér Lili- Ezüst; Pető Zselyke - ezüst és
Papp Gergő - arany minősítést szerzett.

Bogdán Vencel
magyar bajnok!

BOGDÁN VENCEL A HÉTVÉGÉN
ismét bizonyított karate sportág-
ban. A XXV. Bushido Kupán vett
részt, amely Knockdown Karate
Magyar Bajnokság is. A verse-
nyen 17 világszervezet 50 klubjá-
nak 400 versenyzője mérette meg
magát. Vencel kieséses rendszer-
ben 4 küzdelem után magabizto-

san lett Magyar bajnok. Büszkék
vagyunk rá! – adta hírül Bogdán
Vencel iskolája a Ceglédi
Táncsics Mihály Általános Iskola.

Asztalitenisz
TIZENEGYEDIK ALKALOMMAL

adott otthont
Szombathely
az utánpótlás
magyar nem-
zetközi baj-
nokságnak, az
Aréna Sava-
riában. 44 or-

szág 347 versenyzője küzdött a
világranglista pontokért.
Zsigmond Simon az U13-ban
szerepelt először, ahol igen erős
csoportba került, nem sikerült a
táblára kerülés. Az U11-ben cso-
port másodikként került a leg-
jobb 16-ba és az egyenes kiesé-
ses szakaszban két győzelmet
aratott 3:0, majd 3:2 arányban
bolgár és osztrák ellenfelét nagy-
szerű játékkal legyőzve. Spanyol
riválisával már nem bírt. A ki-
egyenlített mezőnyben ez óriási
teljesítmény és bízunk benne
hogy ez csak a kezdete egy nagy-
szerű pályafutásnak.

Szabadfogású
diákolimpia

A CEGLÉDI VSE BIRKÓZÓI a di-
ák II-es szabadfogású diákolim-
pián vettek részt a tatabányai
Földi Imre Sportcsarnokban. Az
országos döntőre négyen vívták
ki az indulás jogát, ahol két
ezüstérmet és egy ötödik helyet
szereztek meg.

Eredmények
35 kg 2. Csontos Pál
42 kg 2. Budai Milán
50 kg 5. Ungvári Zalán
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INNOVATÍV
DIGITÁLIS
FOGÁSZAT

Kövess minket a Facebookon
és Instagramon is!

> Fogágybetegségek kezelése
> Esztétikus fogtömések, fogpótlások
> Fogsorok készítése
> Implantológia
> Fogsebészet
> Fémmentes fogpótlások
zirkonkerámiából rövid határidõvel

>Digitális röntgen diagnosztika
>Gyermekfogászat
> Fogszabályozás felnõtteknek is
>Garanciavállalás

Dr. Dombi Ábel,
Dr. Makai-Magoss Ágnes

Bejelentkezés csak telefonon!
Cegléd, Csíkos szél 9.
Tel.: 06-30/913-8226

dombidentalcegled@gmail.com,

www.dombi-dental.hu
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